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Horváth 
Etelka az 

új képviselő
Eredményes volt a 7. vá

lasztási körzetben az időszaki 
önkormányzati képviselő vá
lasztás. Mint ismeretes, ez volt 
a második forduló, mivel az 
elsőn nem jelent meg kellő 
számú választópolgár. Ezúttal 
a szavazásra jogosultak közül 
19,6 %, azaz 275 választó já
rult az urnákhoz, hogy eldönt
se, ki legyen a képviselő a 
négy jelöltből. A választók 
így döntöttek:
- Horváth Etelka MSZP 

189 szavazat
- Kovács Ibolya FIDESZ 
44 szavazat

- dr. Perényi Rezső MDF 
27 szavazat

- Hugyi Imre SZDSZ 
15 szavazat
Horváth Etelka tehát az új 

képviselő, aki szeptember 14- 
én veheti át megbízó levelét a 
soron következő önkormány
zati ülésen. Kérdésünkre, hogy 
minek tulajdonítja 62 %-os 
győzelmét Horváth Etelka a 
következőt nyilatkozta lapunk 
munkatársának:

- Mindenek előtt a Szocia
lista Párt és a magam nevében 
megköszönöm azt a bizalmat, 
amellyel megtiszteltek a válasz
tó polgárok. A választási kam
pányban szerzett tapasztalataim 
meggyőztek arról, hogy a kör
zet lakói megfontolt, bölcs em
berek. Döntéseikben már nem a 
vak indulatok, nem a politikai 
előítéletek, annál inkább a jövő 
minél jobb megalapozása játszik 
szerepet. Ez mind a magam, 
mind a pártom számára bíztató.

Győzelmem része annak az 
országos folyamatban, amely
ben az önkormányzati helyek 
60 %-át a szocialista jelöltek 
nyerték.

- Mit várhatnak Öntől a vá
lasztók?

Ígérem, hogy minden igyeke
zetemmel és tudásommal azon 
leszek, hogy választókörzetem 
lakói érezzék azt, van képvisele
tük az önkormányzatban.

Ígérem, hogy elsősorban a 
város és a lakókörzet érdekeit 
tartom szem előtt, a pártpoliti
kai érdekek csak ezek után kö
vetkezhetnek.  - földi -

T A N É V N Y I T Ó

Bizonyára még el sem hiszitek srácok, lányok, hogy elkezdődött, de fogjatok hozzá bátran
és vidáman.

Felvételünk a Felsővárosi Iskola tanévnyitóján készült.

” A magról való erdőültetés reményével..."
BESZÉLGETÉS NAGY ISTVÁN LELKÉSZ-KÉPVISELŐVEL

Néhány nap múlva meg
tartják az évnyitókat a fel
sőoktatási intézményekben. 
Felcsendül az zsoltár a 
nagymúltú, nagykőrösi Re
formátus Hitoktató és Ta
nítóképzőben is.

Az ifjúságot Nagy lstván, 
az új igazgató köszönti 
majd. Nagyon sok kiskun
halasi református hívőnek - 
fiataloknak s idősebbeknek - 
összeszorul a szíve, amikor 
erre a Veni sancte-ra gon
dok A szeretett és tisztelt lel
kipásztor családjával együtt 
búcsúzott a halasi hívektől..

- Nem búcsúzunk - szakítja 
meg gondolataimat Nagy lst
ván, amikor az "Isten hoz
zád..."perceit idézőn. - Életünk
nek: legszebb, legtermőbb idő
szakát nem tudnánk elszakítani 
magunktól. Húsz év nagy idő 
egy ember, egy család életé
ben. Halas - a város, az itteni

eklézsia, a lelkes és segítő 
testvérközösség - létünk, 
családunk részévé vált. Mint 
helyi képviselő, halaszthatat
lan feladataim maradtak itt, 
amelyekről nem feledkezhe
tek meg. A testvérség Krisz
tusban azt jelenti számomra: 
felelősséggel tartozunk egy
másért. Az más kérdés, hogy 
a lelkészi szolgálat elsősor
ban nem a közösséghez, ha
nem a feladathoz kötődik. 
Az Úr, most egy olyan fel
adatot bízott rám, amely na
gyon szép, nagy koncentráci
ót és odaadást igényel. A ta
nítók tanítója leszek, a fiata
lok lelkipásztora. Azt csinál
hatom immár teljes erőbe
dobással, amihez mindig is 
vonzódtam: az ifjúsági mun
kát. Hit és remény dolga ez. 
Olyan, mint a magról való 
erdőültetés...

- Ön azt mondja: nem

hagyja el Halast. Az azonban 
egyértelmű, hogy most lezá
rul egy szakasz az életében és 
kezdődik egy új. Mire emlék
szik vissza legszívesebben?

Folytatás a 2. oldalon

ISMÉT A GIMNÁZIUMRÓL

Az MDF 
" perújrafelvételt" 

javasol
Úgy tűnik, hogy a város po

litikai erői nem tudtak, s a 14.- 
i önkormányzati ülésen sem 
fognak tudni megállapodni a 
gimnázium visszaadásának 
kérdéseiről. A legutóbbi ad 
hoc bizottsági ülésen - me
lyen részt vett Dr. Hegedűs 
Lóránd püspök is - csak mé
lyült és szélesedett a szakadék 
a két fél között. Lelepleződött 
a politikai manipuláció. Vilá
gossá vált mindenki előtt, 
hogy mire megy ki a játék: 
hogy az ősi elv - "a tárgy kiállt 
a gazdájáért", itt Halason, nem 
jutott el a bizottsági tagok fü
léhez.

Helyi MDF körökből 
azonban kiszivárgott néhány 
újabb elképzelés, melyet a 
párt képviselői a legközeleb
bi önkormányzati ülésen kí
vánnak a T. Testület elé ter
jeszteni. A javaslat tervezeté
ben szerepel, hogy az MDF 
szeretné, ha helyben is foly
tatódnának a tárgyalások.

egy polgári, illetve egy egyhá
zi gimnázium alapításáról. Jó 
lenne, ha megalakulhatna egy 
újabb bizottság, amelyet már 
nem az SZDSZ és az MSZP 
uralna, és amelyben nemcsak 
képviselő-testületi tagok ven
nének részt. Szerepet kaphat
nának pedagógusok, szülők, 
és a neveléstudomány szakem
berei is. A nevelési-oktatási 
programok elemzésével, a be
iskolázási tervek mérlegelésé
vel, és az új helyen létesítendő 
államigimnázium feladataival 
bízhatnánk meg az új testüle
tet. Az MDF helyi csoportja 
mindenképpen azt szeretné, ha 
itt Kiskunhalason születne 
döntés a Szilády örökség to
vábbi sorsáról. A föntről a vá
rosra kényszerített, oktrojált 
határozatok - az MDF vezetői 
szerint - nem fognak sok jót 
szülni. A tisztes megegyezés 
tehát: alapvető érdek Kiskun
halason.

Farkas P. József

Interfix ügyben tovább nyomoz a rendőrség
Előző számunkban részlete

sen beszámoltunk az Interfix 
Kft-n belüli bonyodalmakról. 
Lapzártakor érkezett a hír, 
hogy az őrizetbe vételből sza
badlábra helyezték V. Árpá
dot, a Kft. kereskedelmi igaz
gatóját, ezért nem állt mó
dunkban erről az eseményről 
tájékoztatni olvasóinkat.

A cikkben szereplő V. Pé
ter, aki meggyőző terhelő val
lomást tett főnökére, jelenleg 
előzetes letartóztatásban van. 
V. úr, teljes nevén Vankó Pé
ter lakásán, a házkutatás alkal
mával több olyan dolog került 
elő, ami azt igazolta, hogy ré-

sze van a lopásokban.
Arra a kérdésre, hogy mikép

pen lehet egy vezetőt a beosztott 
vallomása alapján őrizetbe ven
ni, a rendőrség tájékoztatása 
szerint Vankó Péter vallomása 
adott okot Vankó olyan életsze
rűen és meggyőzően adta elő ál
lításait - nemkülönben más, a 
Kft-től kapott információk is 
ezt támasztották alá, - hogy 
kénytelenek voltak V. Árpádot 
a vizsgálat egy időszakára őri
zetbe venni. A kereskedelmi 
igazgató tisztázta magát és a fél
reértéseket, így őt a harmadik 
napon szabadlábra helyezték. A 
nyomozás során Vankó a ké-

sőbbiekben ellentmondásokba 
keveredett, sőt egy idő után 
bevallotta, hogy személyes 
bosszúból tett terhelő vallo
mást főnökére.

Így a későbbiekben Vankó 
Pétert hamis vád bűntettével is 
vádolják majd, aminek a téte
le öt évig terjedő szabad
ságvesztés is lehet.

A kereskedelmi igazgató az 
Interfix-diszkont betörésben ár
tatlan, de a Kft-n belüli bonyo
dalmak ezzel még nem értek vé
get. A rendőrség tovább nyomoz 
az ügyben, és mi folyamatosan 
tájékoztatunk a fejleményekről.

P.L.

Több megbecsülést 
a véradóknak!
30 éve kezdte el működését 

a halasi Véradóállomás
Olvasom, hallom, a tv-ben, 

rádióban, hogy helyenként baj 
van a vérellátással. Ennek kap
csán döbbentem rá, hogy szin
te alig foglalkozunk azokkal, 
akik ennek az életmentő mun
kának a részesei, a vért adók
kal és az akciót lebonyolító 
véradó állomásokkal.

Határidőnaplómban az aug. 
20-i napjelzésnél bejegyzés fi
gyelmeztet arra, hogy a kis
kunhalasi Semmelweis Kór
házban működő "Véradóállo-

más" immár ezen a napon lép
te át létrehozásának 30. évét. 
1962. augusztus 22-én indult 
be ez az igen fontos, életeket 
mentő tevékenység, mely nél
kül ma már szinte életképtelen 
állapotba kerülhetnek a gyó
gyítást szolgáló, sebészi fel
adatokat is ellátó kórházak. 
Vendéglátóm és beszélgető 
"partnerem" dr. Pusztay Györ
gyi a Véradóállomás vezető 
főorvosasszonya.

Folytatás a 2. oldalon

Másfél hónapig lógott 
a kötélen

Másfél hónapig lóghatott a 
fán egy nadrágszíjjal fel
akasztva az az ötven év körüli 
férfi, akire a Sóstónál nem 
messze, a főúttól alig 30 mé
terre találtak rá.

A lakossági bejelentést kö
vetően a helyszínre érkező 
rendőri csoport ügyeletes nyo
mozója, Braun Tamás rendőr 
őrnagy, a halotti szemle után

eImondta, hogy az áldozat zse
bében egy 5.310 Ft-ról kifize
tetlen postai csekket találtak, 
amit a halasi kórházban töltöt
tek ki. Más azonosításra alkal
mas iratot nem találtak nála, 
de a rózsaszínű csekk alapján 
végülis sikerült felfedni a férfi 
személyét, Nagy Imre tázlári 
lakos, aki minden bizonnyal 
öngyilkos lett.

Két csoporttal 
kezdi az évet 

az egyházi 
óvoda

Ismeretesek a Gagarin té
ri óvoda egyházi vissza
igénylése körüli gondok, a 
megállapodás értelmében 
azonban szeptember 7-én 2 
kiscsoporttal megkezdik a 
tanévet. Dr. Mikesi Károly 
arról tájékoztatott bennün
ket, hogy 52 óvodás korúra 
kértek normatív támogatást. 
Az óvodai nevelés 4 óvónő
vel történik, valamint a ve
zető óvónő feladatainak el
látására Ván Klára nyugdí
jas pedagógust kérte fel az 
egyház. Alkalmazása a 
szeptember 14-i önkor
mányzati Üléstől függ, mi
kor is eldől hogy a képvise
lők megszavazzák-e a bé
rekhez szükséges összeget. 
Dr. Mikesi Károly elmondta 
még, hogy az óvónők meg
felelnek az egyházi szem
pontoknak, bár elsősorban 
az ott dolgozó pedagóguso
kat kérték fe l akik azonban 
úgy nyilatkoztak, hogy 
egyelőre nem tudnak azono
sulni a tőlük elvártakkal.

Az étkeztetést közösen, a 
világi csoportokkal oldják 
meg. Az első szülői értekez
letet szeptember 6-án, 17 óra
kor tartják, még a tanévkez
dés előtti napon.
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Sajtótájékoztató a DÉMÁSZ Rt.-nél A vandalizmussal 
szemben tehetetlenekAz új idők szavaként foghat

tuk fel azt a meghívót, mely a 
DÉMÁSZ Rt átalakulását és új 
arculatterét nyilvánosság elé táró 
sajtótájékoztatóra invitált ben
nünket. Egy cég amely, szakítva 
a hagyományokkal, a zárt világ
gal, kitárta kapuit. Az Rt ebből 
az alkalomból a legmagasabb 
szinten képviseltette magát 

A gazdasági kérdésekkel fog
lalkozó előadásból megtudhattuk, 
hogy nagyon fontos a megújult 
szolgáltató egység életében a fo
gyasztókkal való jó kapcsolattar
tás, mert az ő rendszeres óradíj 
befizetéseikből élnek. Ebben a te
kintetben sajnos nincs minden 
rendben, egyre nő az adósok szá
ma. Ezért a mérleg nyelvének kö
zépen tartása érdekében hitelek 
felvételére kényszerülnek. Az 
ideális megoldás természetesen a 
befizetések realizálása lenne, 
mert a rendszeresen fizetők érde-

A nyári üdülési szezon zárá
sát már évek óta az üdülőterületi 
fórum jelenti Kunfehértón. Erre 
idén a hónap utolsó vasárnap dé
lelőttjén került sor. A tikkasztó 
hőség dacára legalább száz üdü
lőtulajdonos fogadta el a község 
vezetőinek meghívását. Harnóc
zi Sándor polgármester tájékoz
tatójában eImondta, mire fordí
totta a hivatal az üdülőterület 
fejlesztésére, rendelkezésre álló 
forintokat.

Mint mondta, a hivatal egész 
évben a környezet szebbé tételén 
fáradozott, de a terület közvilá
gítását is javították. A folyama
tos fakitermeléssel párhuzamo
san 1700 facsemetét ültettek. 
Több utcában a földmunka ré
vén javult az utak állapota. A té
li betörés sorozat nyomán a köz
ség vezetése sokat tett a közbiz
tonság javításáért Július közepe 
óta az üdülőterület külön rendőrt 
kapott, de az önkéntes védelmi 
csoportok is vigyázó szemmel 
felügyelik a környéket. A pol
gármester bejelentette, hogy a 
község külön rendeletet alkotott 
az üdülőterület köztisztaságáról 
és környezetvédelméről, amit a 
tulajdonosok is megkaptak.

Dr. Schindler József, mint a 
nemrégen megalakult üdülőterü
leti egyesület elnöke ebben a 
minőségében először adott szá
mot a testület munkájáról. Szer
vezett keretek között kívánják 
megvédeni a tavat és környékét, 
a fejlesztésben pedig együttmű
ködve a község vezetésével, a 
tulajdonosok érdekét képviselve 
kívánnak meg eljárni - termé
szetesen társadalmi munkában, 
díjazás nélkül.

A meghívott társszervek kö
zül a vízmű vállalat részéről 
Mamlecz Benő szólt a vízórák

ke is azt kívánná, hogy csökken
jen a kintlevőségek összege. 
Ami a lakosság esetében 44 mil
lió, míg a közületeknél 420 mil
lió forintot jelent.

A megújult DÉMÁSZ Rt jó 
hírét a kiváló szakember gárda és 
a korszerű számítástechnika sza
vatolja, tudhattuk meg egy másik 
tájékoztatóból. A havi 700 ezer 
áramszámla elkészítése nem is 
lenne másként lehetséges.

Mint a műszaki vezérigazgató 
helyettes úr előadásából kitűnt, 
számottevő erőmű nincs a szege
di igazgatóság területén, így az 
ország más részeiről, transzfor
mátorokon keresztül jut el az 
áram a fogyasztókhoz. Igaz, a 
bajai területen van múzeális érté
kű, 60 éves berendezés is, de tö
rekednek az ennél jóval fiatalabb 
egységek működtetésére. Várha
tóan azoknak lesz igazuk, akik to
vábbi tarifa emelésre számítanak.

leolvasásáról, a vízdíjak fizeté
séről.

Mivel sok üdülőben nincs ví
zóra felszerelve, várhatóan java
solni fogják, hogy a jövő nyárig 
mindenki szereljen fel vízórát. 
Csupity Zoltán jegyző örömmel 
számolt be arról, hogy készülő
ben van egy prospektus Kunfe
hértóról, ami jövőre a tó látoga
tottságát, idegenforgalmát to
vább fogja növelni.

A hozzászóló üdülőtulajdo
nosok jóleső érzéssel állapítot
ták meg, hogy a tó és környéke 
rendezett, tiszta, a víz minősége 
megfelelő, kezdi a környék 
visszanyerni korábbi jó hírét 
Azért gondok akadnak még bő
ven. Össztűz zúdúlt a község ve
zetésére a hétvégeken működő 
diszkó miatt A hajnalig tartó 
rendezvények ideje alatt sok ut
ca lakója nem tud pihenni az el
viselhetetlen zaj miatt.

Ahogy az már lenni szokott, 
az ilyen fórumok óhatatlanul át
mennek személyeskedésekbe, 
sok kérdés pedig megválaszolat
lan maradt. Így sokan kíváncsi
ak lettek volna a tisztiorvosi hi
vatal beszámolójára, a terület 
közegészségügyi helyzetére. 
Hamóczi Sándor polgármester 
azt ismertette, hogy a tó vizéből 
rendszeresen vesznek mintát, 
ezek eredménye mindig megfe
lelő volt. A legutóbbi ilyen 
eredmény augusztus 18-án érke
zett meg, másnap mégis betiltot
ták a fürdést itt is, ami azóta is 
tart. A többi kérdésre nem volt 
felelet, mert a kiskunhalasi tisz
tiorvosi hivatal a meghívás elle
nére nem jelent meg a fórumon.

A 38 fokos kánikulában ká
bultan dél elmúltával oszlott szét 
a fórum közönsége.

Horváth Róbert

Ugyanis a nyugati szisztémára 
történő átállás következtében ez 
elkerülhetetlennek látszik.

Dervarics Attila vezérigazgató 
úr az Rt új stratégiáját felfedve, 
az ellenőrizhetőség fontosságát 
és a nagyobb kontroll lehetőségét 
helyezte kilátásba.

A kérdésre adott válaszok 
már egy új jövőt (is) elénk fes
tettek. Az egyik felvetésre adott 
tájékoztatásból megtudhattuk, 
hogy a közeljövőben egy kom
puter segítségével akár a hely
színi számlázásra is mód nyílik. 
Amint az köztudott, ez a műve
let júliustól már havonta törté
nik. Ezúttal mi a nagy adósok 
felől érdeklődtünk. Mivel azon
ban a jó kereskedelmi kapcsola
tok érdekében az Rt vezetői a 
hallgatás álláspontjára helyez
kedtek, egyetlen renitens nevét 
sem sikerült megtudnunk.

Mészáros János

Állatorvosi 
ügyelet

Szeptember 5-én, és 6-án 
(szombat-vasárnap) dr. Gasz
tonyi György Kiskunhalas, 
Tulipán út. 4. Telefon: 22-920

Szeptember 12-én, és 13-án
(szombat-vasárnap) dr. Ádor 
Sándor Kiskunhalas, Paprika 
A. u. 25. Telefon: nincs.

Szeptember 19-én és 20-án
(szombat-vasárnap) dr. Végh 
Ernő Kiskunhalas, Szatmári 
S .u .22.Telefon: 22-469

Szeptember 26-án és 27-én
(szombat-vasárnap) dr. Mé
száros Imre Kiskunhalas, At
tila u. 3. Telefon: 21-748

Folytatás az eIső oldalról.
- A halasi fiatalokra! Azokra, 

akikkel húsz évvel ezelőtt el
kezdtük szívvel és hittel Krisz
tus keresését. Jó visszaemlékez
ni arra is, hogy voltak követők 
és segítők, akik szívesen csatla
koztak. A Kádár-korszak nehéz 
éveiben ezt a munkát még kopók 
vigyázták. A helyi pártbizottság 
heti jelentésében egyre többször 
szerepelt a “fiatalok körében 
pusztító klerikális befolyás erő
södése”. Ifjú testvéreimnek és 
nekem is igazi kaland volt a tá
borok, a találkozások szervezé
se. A katakombákban bujdosó 
őskeresztények öröme és hite 
éledt újjá és ez erősített meg, 
hogy ne adjuk fel a munkát. Ne 
féljünk! Most húsz évvel az ér
kezésem után örömmel állapít
hatom meg: Az Úr megáldotta 
kegyelmével a munkánkat. Ak
tív az egyházi élet Összehason
líthatatlanul többen járnak a kis
csoportjainkba, az istentisztele
tekre, mint húsz évvel ezelőtt...

- Persze arra is gondolhat
nánk: ezeket a változásokat az 
idő hozta. Azóta ugyanis meg
történt a nagy felszabadulás!

- A rendszerváltás nem sok új 
hívet hozott a gyülekezetekbe. 
Akinek volt füle a hallásra, és a 
szíve nyitott volt, bátran vállalta 
Krisztust a kommunisták uralma 
alatt is. Most sokkal bonyolul
tabb a helyzet, mint régen volt. 
Akkor tiszta volt a kép. Az el
nyomó, ateista állampárt hiva
talból üldözte a hitet. Most sok
szor találkozhatunk báránybőrbe 
bújt farkasokkal, hitszegőkkel és

Kóborló
csekkek

nyomában
A napokban több száz halasi 

autótulajdonos kapta meg a pol
gármesteri hivataltól az adóegyen
leg közlő levelet. Mintegy kétszáz 
embernek azonnal melege is lett, 
mivel késedelmes fizetés miatt 
hátralék lett kimutatva. Kinek-ki
nek más összeg, az autója típusá
tól és súlyától függően. Ez az elő
írt hátralék jó kétszázezer forintot 
tesz ki. A dolog egyetlen bökke
nője, hogy ezek az emberek idő
ben befizették az első félévi súly
adót, így azonnal ostromolni kezd
ték az adóhatóságot.

Közben kiderült, hogy akik az 
adót március 4. után fizették be, 
ezek a befizetési csekkek elkallód
tak. Pontosabban, a csekkelszá
moló hivatal Budapesten ezeket 
tévedésből másik önkormányzat
nak küldte meg. (El tudom kép
zelni, ennél a hivatalnál milyen 
galibát okozhatott a sok befizetés, 
amit nem is tartanak nyilván!)

A szelvények Halasra az adó
könyveléshez csak most, augusztus 
végén érkeztek meg, így termé
szetes, hogy a félévi, június 30-i zá
ró egyenlegben még, mint hiányzó 
tételként szerepeltek ezek a befize
tések. A számítógép pedig kegyet
len. Azonnal előírja a hátralékot 

Mivel a hivatal vétlen, ezért aki 
ilyen értesítést kapott, de valójában 
befizette az adót, az tekintse mind
ezt tárgytalannak. A hivatal a má
sodik félévi nyilvántartásból termé
szetesen törli a jogtalanul felszámí
tott összegeket, ehhez nem szüksé
ges semmilyen fellebbezést beadni.

Történik az akkor ha a második 
félévi súlyadó befizetése időben 
megtörténik. Ennek elmaradása
kor a számítógép felszámítja a 
pótlékot A befizetés szeptember 
15-ig esedékes, amit nem árt meg
jegyezni. 

Horváth Róbert

olyanokkal is, akik a választá
sok csatáiban az egyház támoga
tását, segítését ígérték. Aztán 
amikor nyertek: megfordították 
a köpönyegüket, elfeledték amit 
ígértek.

- Említette, hogy mint helyi 
képviselőnek, további felada
tai is vannak.

- Sok feladatom van még itt 
Tehát nem mondok le! Mindent 
megteszek azért, hogy választó
im és a halasi nép érdekeit szol
gálhassam. Legfőbb vállalásom 
természetesen a Szilády örökség 
visszaszerzése. Úgy tűnik, hogy 
azok az erők, akik az egyházül
dözés nehéz éveiben, a hívők 
legnagyobb ellenségei voltak, 
akik a heti, titkos információkat 
eljuttatták az MSZMP központ
ba (mondjuk: éppen arról, hogy 
fiatalok rendszeresen találkoz
nak a református papiakban), 
most elejét kívánják venni a vál
tozásoknak. Meg szeretném 
erősíteni a hatalmukat az ifjúság 
gondolatai és világnézete fölött. 
Sajnos mindehhez lelkesen 
asszisztál a képviselő-testület 
De engem kötelez a hitem, a 
szolgálatom. Mindent megte
szek, hogy a halasi eklézsia 
vissza tudja kapni ősi öröksé
gét. Aztán, hogy Kiskunhalason 
végre tűnjenek el a régi kort 
idéző utcanevek, hogy végre le
lepleződjön az ármány. Nem 
könnyű vállalkozás ez, tudom, 
de hiszek a demokráciában! 
Végre egyszer az nyer, akinek 
igaza van...

Farkas P. József

Május elsejétől újra alakult 
Kiskunhalas város Közterület
felügyelete. Feladata, a város 
rendjére, tisztaságára vonatko
zó jogszabályokban, testületi 
határozatokban foglalt előírá
sok végrehajtása - olvastam a 
határozatban. Mit jelent ez pon
tosan?

— Mi minden tartozik az 
Önök hatáskörébe ?

— Négy fővel dolgozunk. - 
mondja Wéber Mihály vezető - 
A várost is négy részre osztot
tuk. Mindennap végigjárjuk a 
ránk eső területeket. Felügye
lünk az utcák tisztaságára, a le
gális és illegális szeméttelepek
re, a piacok rendjére, és még so
rolhatnám. Hozzánk érkeznek a 
bejelentések, kérelmek, amelye
ket a Város Üzemeltetési Gond
nokságnak továbbítunk. Célunk 
a szolgáltatás, nem pedig a bün
tetés. Mi nem “hatóságot” sze
retnénk játszani, hanem a lakos
sággal együttműködve segíteni a 
kellemes környezet megőrzését. 
Lényeges formaváltás a régi

Folytatás az 1. oldalról
- Nyilván Ön előtt is ismerete

sek azok a változások, melyek 
most a véradás, az önkéntesség 
elve s a vértartalék képzés terén 
mutatkoznak. A halasi Véradó In
tézetnél miként jelentkezik ez a 
főképpen 1989 óta erőteljesen re
gisztrálható csökkenés, a véradók 
számának szűkülése?

Elvileg a véradó napok szerve
zettek, ám most már, hogy ennyire 
megfogyatkozott a véradásra jelent
kezők szám - egyszerűen nem lesz 
kit szerveznünk. Az üzemek, s a 
vállalatok, melyek eddig biztos bá
zist jelentettek, vagy megszűntek, 
vagy KFT-vé alakultak. Ezek az új 
munkaadó helyek nem tudják (nem 
akarják! HJ) munkatervükbe iktat
ni, hogy dolgozóik, akiket megtar
tottak munkaidejükben eljárjanak 
vért adni. De a dolgozók sem igen 
jönnek el munkaidejükben vért ad
ni! (Bár az új Munka Törvény
könyvben is rögzítették a hivatalos 
távoliét igazoltnak való elfogadá
sát HJ) Ráadásul a Vöröskereszt- 
alapszervezetek megszűrtek a mun
kahelyeken, mára már nincs kihez 
fordulnunk segítségért

- Ön szerint mi lenne tehát a 
megoldás?

- Felemelni ismét a véradás be
csületét, a rangját, mert ma ez nem 
létezik. Szinte hallhatóan teszik fel az 
emberek a kérdést. Mit kapok érte?

Hát mit is kapnak végtére is?
- Szendvicset, egy üveg sört, 

avagy colát.
- Esetleg a munkahelyén letol

ást, vagy csendes neheztelést a 
főnökség részéről, amikor ki-ki 
visszamegy dolgozni!

- Hát igen. Ilyen is lehet. Erre 
központi megoldást kellene alkal
mazni: nevezetesen, hogy aki el
megy vért adni, azt semmiféle 
hátrány nem érheti a munkáltató 
részért. Mert például ha egy dol
gozó kollektívában él is még a 
véradás iránti jó szellem, és 
mondjuk 8 dolgozó közül egy pá
rat retorzió ér, - hát a többiek már 
el sem jönnek máskor.

- Amennyiben ilyen szintre csök
kent a véradók száma, hogy az az 
Intézet feladat teljesítését veszélyez
teti, mi várható a jövőre nézve?

- Amit tenni lehet, azt mi már 
1972-ben elkezdtük azzal, hogy ki
szállásos véradó napokat tartottunk.

rendhez képest: nem egyenruhá
ban járunk. Igazolvány jogosít 
az intézkedésre. Különös ismer
tetőjegyünk és legfontosabb 
munkaeszközünk a színes bicik
link.

— Az eIső három hónap el
teltével mi a helyzet? Ön hogyan 
látja? Mennyire hatékony a 
munkájuk?

— Örömmel tapasztaljuk, 
hogy az esetek kilencven száza
lékában elég a felszólítás. Ke
vés esetben van szükség felje
lentésre.

—  Problémák?
— Komoly gond a parkok, 

játszóterek felügyelete. Ezeken a 
helyeken huszonnégy órás ügye
let kellene. A vandalizmus ellen 
sajnos még mindig nem tudunk 
igazán hatékonyan védekezni. 
Egyre több a szebbnél szebb 
park a városban. Számomra ért
hetetlen hogy egyesek mért ér
zik jobban magukat megrongált 
hinták, szemetes terek környeze
tében?

Tallér Edina

az üzemekben és a környező tele
püléseken. De akkor még viszony
lag előnyös helyzetben voltunk a 
maival szemben. Így könyvelhet
tük el 1983-ban működésünk leg
kiemelkedőbb sikeres évét: 5,525 
főtől 2,195 liter vért kaphattunk, 
ami az éves tervünket a 2000 litert 
messze meghaladta. Így sikerült 
kellő szinten tartani vértartaléka
inkat. 1983 és 1988 közötti 6 év 
már a stagnálás jegyében múlt el, 
ami szinte előre vetette árnyékát a 
bekövetkező még erősebb csökke
nésnek. Ekkor ebben a látszólagos 
mozdulatlanságban a kiszállások 
erőteljes növekedésével igyekeztünk 
egyensúlyban tartani a vérkészletet. 
1989-tól a mai napig is sajnos a 
csökkenés jegyében végezzük fel
adatainkat. Donoraink jórésze ki
öregszik, a fiatalokat nehéz meg
nyerni e nemes ügynek, bár némi 
eredményt ezen a téren is fel tu
dunk mutatni. Nagy-nagy segítséget 
jelent számítógépes nyilvántartá
sunk naprakész adatbankja, mely az 
összes szükséges adatot tárolja, 
percek alatt a kívánt szolgáltatást 
nyújtja. Így tudjuk mozgósítani 
szükség esetén azt vagy azokat a 
véradókat akik vállalták annak 
esélyét hogy mely időszakban, éj
jel, vagy nappal bejönnek vért ad
ni.

Ez biztosítja is meglepetések 
ellen a Véradó Intézetet?

Nem! Különös drukkal élik át az 
ügyeletesek szolgálatuk éjjeli óráit 
vajon nem történik-e valami, ami az 
adott készleteken felüli igényt hoz.

- És akkor?
- Megindul a keresés, a kérege

tés, kinek van felesleges készlete a 
kívánt vércsoportú vérből. Sok
szor egész sor testvér intézményt 
kell végig kopogtatnunk, míg elő
kerül az életmentő adag vér...

A harminc év alatt nagy utat tett 
meg az Intézet és gárdája. 1962. 
aug.-tól 1992. aug-ig 113,603 fő 
vett részt véradáson (vidék is!) és 
42,659 liter vér, egy vértenger szol
gálta az életmentést, intett STOP-ot 
a halálnak. Főhajtás a donorok 
előtt, de köszönet azoknak, akik e 
hallatlan munkának részesei voltak, 
a Véradó Intézet volt és jelenlegi 
munkatársainak, a szürke “eminen
ciásoknak” akiket alig ér el néha a 
dicséret fénye, a köszönet szava!

Harmos Jenő

Valakinek meg kell 
ütnie a bokáját?

Szinte életveszélyessé vált városunk főterén a szökőkút, 
amely az elmúlt héten három halasi polgár, köztük a Halasi Tü
kör egyik munkatársának vált balszerencsés helyévé. Csúszós, 
zöld, nyálkás réteg borítja a kút körüli márványlapokat, ame
lyeknek immáron lassan több, mint fele elmozdítható.

Miközben a lakosság és főként a pancsolni szerető gyerekek 
figyelmét felhívjuk arra, hogy óvatosan közelítsék meg a szökő
kutat, egyben az illetékesek figyelmét is felhívjuk, hogy kéne 
már valamint tenni, még mielőtt valakit komolyabb baleset ér.

Nyitott kérdések is 
maradtak a kunfehértói 
szezonzáró közgyűlésen

“A magról való erdőültetés 
reményével...”

Több megbecsülést 
a véradóknak
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következő, azt hiszem, az lesz, 
hogy a tanulók cseréjére fogunk 
sort keríteni. A tanév alatt is, eset
leg a téli, illetve a nyári szünet
ben, mert azt a szép vidéket télen 
is szeretnénk megismerni. Felejt
hetetlen lehet a halasi, alföldi gye
rekeknek, hogy néhány száz, eset
leg néhány ezer méter havasokat 
láthatnak. V á r a d i  I l o n a

“A veszélyeztetettek száma
egyre nő”

Molnár Nándor, augusztus el
sejétől városunk Oktatási Főelő
adója. Tőle kérdeztem:

-  Melyek a legégetőbb problé
mák? Milyen feladatok várnak 
megoldásra, mik a tervei az óvo
dák, iskolák ügyében?

- Óvodák vonatkozásában az 
anyagi feltételeket kell stabili
zálni, mert ezek- köztudomású - 
igen kínosak. Az anyagi támo
gatást emelni, a csoportok lét
számát csökkenteni kell. Sajnos 
egy óvodai csoport kerete átla
gosan harminc, néhol ennél 
több. Ezért új, három csoportos 
részleg kialakítása a tervünk, a 
Nyúl utcában, a Szociális Ott
hon helyén. Ez a közeljövőben a 
régi orosz laktanya helyére köl
tözik. Itt természetesen szükség 
van beindítás előtt átalakítási 
munkálatokra is. Külön program 
a veszélyeztetettek és hátrányos 
helyzetűek óvodáztatása. Az el
múlt években a cigánygyerekek 
kiszorulása igen megnőtt. Gon
dot jelent a pontos nyilvántartá
suk is. Nagyobb hangsúlyt kell 
helyezni a szociális rendszer er
re vonatkozó munkájára, foko
zottabb együttműködésre lesz 
szükség.

- Az általános iskolákkal mi a 
helyzet?

- A gyerekek között az előbb 
említett okok miatt nőtt a kü
lönbség. Akik nem jártak óvo
dába, lényegesen kevésbé fejlet
tek, mint a többiek. Épp ezért 
kell differenciált iskolarendszer. 
Ez nem kis feladat. Körül kell 
járni az iskolákat és a pedagógu-

Molnár Nándor

sokkal együttműködve változ
tatni ezen.

A veszélyeztetettek száma 
egyre nő, az ifjúságvédelem je
lenleg nem tud hatékonyan mű
ködni. Az intézményvezetőkkel 
konzultálva ki kell alakítani azt 
az optimális helyzetet, melyben 
lehetőség nyílik, hogy egy-egy 
pedagógus csak erre a területre 
koncentrálhasson. Ezeket az 
embereket kicsit jobban kell ho
norálni, mint eddig, mert havi 
bruttó nyolcszáz forintért ezt a 
munkát szívességből végzik.

- A jelenlegi törvény szerint 
16 éves korig minden gyerek 
tanköteles. Mi van azokkal a 
gyerekekkel, akik csak az általá
nos iskolát végezték el, vagy ki
maradtak a középiskolából?

- Kétségbeejtő a helyzetük. 
Munkát találniuk eleve remény
telen. Elsősorban ezért van 
szükség egy speciális szakisko-

lai képzésre, amely előbbre vi
heti ezeket a fiatalokat. A kö
zépiskolákban a hagyományos 
szakképzési rendszeren változta
tunk. Az erre irányuló munkák 
már folynak.

-  Tehát megoldásra váró fel
adat van elég. A tervek megvaló
sításában kikre számít legin
kább?

- Meggyőződésem, hogy az 
oktatáshoz a pedagógusok érte
nek legjobban. A szakmai prob
lémák megvitatásában mindenek 
előtt az ó együttműködésükre 
számítok.

-  Ö n a közelmúltban lett főe
lőadó. Mondana néhány szót 
magáról?

- Harminckét éves vagyok, 
van három gyerekem. A felesé
gem is pedagógus. Eddig a 
Gyermek és Ifjúságvédelmi In
tézetnél dolgoztam, mint hiva
tásos pártfogó. A harangos tele
pi cigányiskolában voltam pá
lyakezdő.

-  Akkor Ön az államigazga
tásban éppoly otthon van, mint a 
pedagógia területén. Mit gon
dol, mennyiben segíti, vagy gá
tolhatja az új Oktatási Törvény
tervezet az itteni munkát?

- Pillanatnyilag sok a nyitott 
kérdés, amely nem éppen segíti, 
hogy megalapozzuk valamiféle 
biztonságot Perspektívákban 
nehéz addig gondolkodni, míg 
fennáll a lehetősége egy újabb 
tervezetnek. Őszintén várom az 
utolsót, a legjobbat

Tallér Edina

SZÜKSÉG VAN 
A FEJLESZTÉSEKRE IS

Új igazgatóval kezdi a tanévet a pirtói iskola

GYERGYÓSZENTMIKLÓSIAK LÁTOGATÁSA HALASON

Próbálunk tanulni egymástól
Örvendetes dolog az, ha váro

sok, netán iskolák keresik a kap
csolatot hasonló profilú külhoni 
társaikkal. Ez történt a II. Rákóczi 
Ferenc Mezőgazdasági Szakkö
zépiskola és a gyergyószentmikló
si mezőgazdasági iskola között is, 
melynek képviselői nemrégiben 
egy cserelátogatás alkalmával vá
rosunkban jártak. Talán felesleges 
lenne bármilyen megfontolt tuda
tosságról beszélni, hiszen Lukács 
János a helyi, és Parászka Géza, a 
gyergyószentmiklósi iskola igaz
gatója is, a két intézmény kapcso
latában elsősorban a barátság sze
repét hangsúlyozta.

— Próbálunk tanulni egymástól 
- mondja Parászka Géza -, főleg mi 
az itteniektől, és ők is megismer
kednek a mi körülményeinkkel. 
Kölcsönös üdülési lehetőséget is 
próbálunk egymásnak biztosítani.

—  Milyen az önök iskolája?
— Profilra és diáklétszámra is 

azonos az ittenivel. A személyzet 
szempontjából mi legalább hús
szal le vagyunk maradva, ám ami 
mégis különbözik, az a gépészek 
és az áruforgalmisok oktatása. Ná
lunk hagyományos mezőgazdasá
gi képzés folyik. Főleg a vidék sa
játosságainak megfelelően inkább 
állattenyésztéssel, állategészsé
güggyel és élelmiszeriparral kezd
tünk el foglalkozni.

—  Mi az, ami a látottak alapján 
másként lesz majd szeptembertől?

— Elsősorban a tanügyi mun
kaszervezés, esetleg az előadóter
mek berendezése, talán még a 
munkafegyelem is, meg egyebek, 
ami nálunk nagyon le van marad
va. Nem lévén hagyománya, vagy 
pedig egy másfajta hagyománya 
van. No, meg egyáltalán, milyen
nek kell lennie az iskolának, hogy

egy szakmát meg tudjon tamtam.
— A végzett tanulók kilátásai 

milyenek?
— Pontosan olyanok, mint az 

iskola kilátásai. Még nem tartunk 
ott, hogy igazán komolyan vegyék 
a másfajta mezőgazdaságot, 
ugyanis az előző évek tapasz
talatai nagyon keserűek voltak. El
vesztették az emberek a bizalmu
kat, főleg a szülők és az egysze
rűbb emberek. A mezőgazdaságot 
igazából meg kell tanulni, ehhez 
viszont a technikai berendezése
ink a szegénység miatt nem meg
felelőek. Tulajdonképpen egy 
légüres térbe kerültünk, mind az 
iskola és mind azok, akik kikerül
nek tőlünk. A beiskolázás légüres 
terét illetően az a gond, hogy a 
szülők azt tartják, hogy az állatte
nyésztést a háztájiban is meg lehet 
tanulni. A város a tenger szintjétől 
számított 817 m magasan fekszik, 
így aztán a növénytermesztés te
rén nagyon szegének vagyunk. A 
gépesítéssel meg egyelőre csak 
TV-ben, képeken lehet ismerked
ni, mivel a városnak minimális a 
gépparkja, bár ez országszerte ál
talános betegség. A közeli pers
pektíva tehát nagyon keserű. Mi 
azonban tudjuk, hogy hosszú tá
von egy gyerek Iegalább 30 évet 
fog dolgozni, miután kikerül az is
kolából, tehát nem máról holnapra 
kell gondolkodni. Szükség van er
re a szakmára, mert másképp fel
kopik az állunk.

—  Lukás János milyen további 
együttműködési lehetőséget lát? 
Mi lesz a következő lépés a kap
csolat kiteljesítésére?

— Eddig az történt, hogy a két 
iskola, illetve a két város vezetői 
találkoztak egymással, sőt, most 
már a két iskola dolgozói is. A

A nemrégiben bővített pir
tói iskola életében az elmúlt 
tanév az intézmény vezetésé
ben is változásokat hozott. 
Kopasz Imre, aki hosszú 
éveken keresztül igazgatta az 
iskolát, lemondott. Az önkor
mányzat az ide vonatkozó sza
bályoknak megfelelően pályá
zatot hirdetett az állás betölté
sére, a négy jelentkező közül 
Füredi István kapta a megbí
zást.

- Mint fiatal tanár, aki ed
dig a városban dolgozott, 
miben látod Pirtón a felada
tod?

- Elsősorban azt kell elérni, 
hogy az iskola megtartsa a 
gyerekeket. Arra gondolok, 
hogy mindent meg kell kapni
uk, amit egy városi iskola 
nyújthat a nyelvtanítástól a 
számítástechnikán keresztül a 
fotózásig mindent. Arról van 
szó, hogy nagyon sok szülő 
azért vette ki, illetve be sem 
íratta a pirtói iskolába a gyere
két, mert látta a különbséget 
egy városi és a pirtói iskola le
hetőségei között. Tudta azt, 
hogy a felsővárosi nagyon 
erős a nyelvek tanításában, 
vagy a kertvárosi a számítás
technikában, éppen ezért, in
kább bejáratta a gyereket Ha
lasra, csakhogy azt a pluszt 
megkapja, ami itt elmaradt.

Hogy most milyen okból ma
radt el, nem tudom, de ezeket 
a területeket fejleszteni kell.

- A pályázatodban a ter
veid megvalósításához emlí
tettél az önkormányzattól 
független pénzügyi forráso
kat..

- Pályázatok útján elnyerhe
tő pénzekre gondoltam, tehát 
minden pályázatra reagálni 
kell, ami csak megjelenik. 
Előzetes felméréseim alapján 
az a tapasztalatom, hogy a 
szülőknek nem lesz pénzük 
arra, hogy bármilyen alapít
ványt is támogassanak, tehát 
ez kiesett, azonban tanfolya
mok szervezésével szert tehe
tünk valamicske bevételre. Itt 
számítógépes és nyelvi tanfo
lyamokra gondolok felnőttek 
részére, amivel talán valame
lyest a munkanélküliséget is 
lehetne kompenzálni.

- Milyen terveid vannak 
az ifjúsági mozgalmakat ille
tően?

- Amennyire igény lesz bár
milyen ifjúsági csoportosulás
ra, természetesen nyitni fog az 
iskola abban az esetben, ha va
laki az iskolából, vagy a szü
lők közül a vezetését elvállal
ja. Ha 20 gyerek úttörő akar 
lenni, lehet, ha 10 cserkész, 
akkor lesz cserkész csapat, 
csak legyen olyan is, aki ezt

vezeti.
- Milyen lesz az iskola 

kapcsolata az egyházzal?
- Ez is éppen olyan, mint az 

előbbiek. Amennyiben igény 
lesz rá, és nem megy a tanítá
si órák rovására, úgy ezen a té
ren is szabad utat lehet enged
ni.

- A politikával mi a hely
zet?

- Politika mentes iskolát 
szeretnék. Ez csak az ismere
tek szintjén jelenhet meg, te
hát mind a gyereknek, mind a 
pedagógusnak tájékozottnak 
kell lennie, de hogy párthar
cok dúljanak, és egyéb ilyen 
konfliktusok legyenek, az már 
nem engedhető meg.

- Az iskola és az önkor
mányzat kapcsolatáról még 
nem beszéltünk.

- Szeretném, ha azokra a 
testületi ülésekre, amiken az 
iskolával kapcsolatos kérdé
seket tárgyalják, meghívást 
kapnék, ezen kívül tájékoz
tassanak az iskolával kapcso
latos pénzügyi és más kérdé
sekről. Szeretném, ha az iskola 
költségvetését az iskola hasz
nálná fel teljes egészében, ha 
abból megtakarít, maradjon is 
az iskoláé. A másik pedig az, 
hogy arányaiban az iskola 
költségvetése nem kisebb, 
mint bármelyik városi iskoláé, 
akkor nem értem, hogy jelen
leg miért ilyen szegényes a 
szertár. A technika tanítása tel
jesen lehetetlen, hiába küldi 
meg a mélykúti központi mű
hely a tananyaghoz szükséges 
dolgokat, nincs kalapács, ami
vel összeszögeljük. A testne
velés szertár is szinte üres, de 
ugyanúgy igaz ez a többire is. 
Ha ezeken a dolgokon nem se
gítünk még az elején, később 
sem lesz rózsás a helyzet.

- Szóval nagyon szegényes 
feltételeket örököltél.

- Ettől függetlenül nem sze
retném, hogy a pirtói iskolá
sok bármiben is hátrányt szen
vedjenek.

Váradi IlonaFüredi István a tények ismeretében nem túl bizakodó

A csoportkép Kunfehértón készült

A programok között a Technikum kunfehértói határában lévő farmergazdaság megtekintése is szerepelt, utána a vendégek 
Kunfehértó felé vették az irányt a Lovastanyához. A lovagolni tudók lóháton, a többiek viszont lovaskocsin járták be a kör
nyéket és kaptak ízelítőt a bácskai homokvidék lombhullató erdőkkel, csodálatos legelőkkel tarkított sajátos ízéből. Az erdei 
kirándulás után jól esett az iskola fehértói üdülőjében a pihenő, és az azt követő finom birkapörkölt. Vass Benő alpolgármes
ter és dr. Vilonya Balázs jegyző, személyesen tették tiszteletüket az üdülőben és köszöntötték a vendégeket. Aztán ki-ki sza
badon tölthette el az idejét, volt, aki ping-pongozott vagy délutáni sziesztára visszavonult, de legtöbben a fürdőzést választot
ták. Este a tábortűznél szalonnasütésre került sor, ahol a tűz fénye mellett meghitt beszélgetésre is lehetőség volt az erdélyi és 
magyarországi pedagógusok között, erősítve az amúgy is szövődő barátság fonalait. - gais -
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H átulról támadtak a rendőrök
Kiskunhalas nem Los An

geles. Több szempontból sem 
az, de már csak azért sem az, 
- és ebben biztos vagyok - 
mert nem gyújtják fel a fél vá
rost, nem törnek kirakatokat, 
nem borogatják fel az autókat, 
nem lincselnek, csupán azért, 
mert két rendőr agyba-főbe 
vert egy fiatalembert. Nem te
szik, mert hiányzik a vizuális 
élmény, hiszen erről nem ké
szült videó felvétel. Nem te
szik, mert nálunk nem szokás 
ilyesmiért lázadni, mert mi 
magunkba fojtjuk az igazság
érzetünket, pedig van éppen és 
egészségesen. Mi más módon 
ítéljük el az agressziót, csend
ben, halkan egymás között. 
Tehát tudom, hogy e történet 
olvasatán felháborodnak, és 
nem értik majd miért volt erre 
szükség. Magam sem értem, s 
éppen ezért nem könnyű indu
latok nélkül írni róla, pedig 
nekem ez a kötelességem. 
Csak a tényekhez ragaszkod
hatom, többek között azért is, 
mert az ügy vizsgálati sza
kaszban van, s ez esetben - 
mint hallom - az áldozatból 
még vádlott is lehet.

A sértett 
vallomása

Nézzük tehát a tényeket. Mi 
is történt azon az augusztus 5-i 
éjszakán, a 53-as úton. Herke 
János, Tázlár, Hunyadi u. 20. 
szám alatti lakos 19 éves fia
talember, a sértett mondja el a 
történteket, akit kollégámmal 
a lakásán kerestünk fel. Nap
barnított gyermek arcából mo
solygós tekintet fordult felénk, 
bár a mosolya inkább fintor
nak hat, mert hiányzik elől há
rom foga. Gipszes kezével in
ti hátrébb a kutyákat, amikor 
beenged. A kiskonyhába tes
sékel és rögtön a tárgyra tér, 
mihelyst elmondtuk jövete
lünk célját.

- Augusztus 5-én este né
hány barátommal bementünk 
az Olajbár játéktermébe. Iszo
gattunk, beszélgettünk, ahogy 
szoktunk. Nem ittam sokat, ta
lán két bonbon-meggyet és 
egy pohár sört. A társaságunk
ban volt K.Heléna, akivel ott 
ismerkedtünk meg, ott lakik 
valahol a lakótelepen. Jóked
vünk volt, bár ittasnak nem 
éreztem magam. Valamivel 
azt mondtam Helénának, hogy 
jöjjön kerüljünk egyet a mo
torral. Ez egy kis "szimo", 
amivel bukósisak nélkül lehet 
közlekedni, de csak egy sze
mélynek. Heléna velem jött. 
Elmentünk a Lovas laktanya 
előtt és a második keresztező
désnél fordultam ki az 53-as 
útra. Alig mentünk pár száz 
métert, amikor mellénk húzott 
egy autó. Amikor észrevettem, 
hallottam az autóból kiüvölte
ni valakit: a büdös kurva anyá
dat te rohadt csavargó, - de ak
kor már ütött is. A balkezemet 
találta el. Nagy ütés volt, fáj
dalom a tudatomig hatolt, de 
nem estünk el. Annyira megri
adtam, a meglepetéstől és 
ütéstől, hogy csak a menekü
lésre gondoltam. Akkor már

tudtam, hogy rendőrautó, mert 
egy villanásnyira láttam a kék 
csíkot az autó oldalán. Iszo
nyúan megrémültem a táma
dástól és a fájdalomtól. Hirte
len gázt adtam és az egyik fel
járón fölhúztam a járdára. 
Visszafele akartam fordulni, 
de leállt a motorom. Gyorsan 
leugrottam róla, és megpróbál
tam betolni, de nem ment. 
Sztenderre rántottam és szól
tam a Helénának, hogy fus
sunk. Ő szinte megdermedt az 
ijedtségtől és mozdulni sem

tudott. Addigra a rendőrök 
visszatolattak és kiugrottak a 
kocsiból. Megpróbáltam elfut
ni, de utolértek. Kétszer ütöt
tek gumibottal hátulról, a má
sodiktól térdre zuhantam. Az 
egyik fölrántott, a másik is ka
ron ragadott és kisértek vis
szafele a motorhoz. Kiabáltak 
velem, de nem emlékszem 
miket mondtak, mert csak arra 
emlékszem, hogy valami meg
indult bennem, szóltam nekik, 
hogy engedjenek el, nekem 
vécéznem kell. Egy pillanatra 
elengedtek, kigomboltam a 
nadrágom, leguggoltam és ek
kor megint szidtak, majd föl
ülről kaptam néhány ütést a 
gumibottal. Az egyik a válla
mon ért, azt hittem leszakad a 
kezem. Védekezésképpen föl
kaptam a kezemet, és a ke
zemmel felfogott ütéstől tört 
el a jobb kezem kis ujja. Ismét 
fölrántottak és a kocsihoz ki
sértek. Ekkor is szidtak, és az 
egyik rendőr Visszakézből szá
jon vágott a gumibottal. A 
szám megtelt vérrel és a nyel
vemen éreztem a fogdarabo
kat. Igaz nem a saját fogaim 
voltak, és szinte fölrobbant a 
számban. Mikor a kocsihoz ér
tünk, az egyik kinyitotta a 
hátsó ajtót, föltépte az ajtót, 
míg a másik lenyomta a feje
met és belöktek a kocsiba. A 
rendőrségre hajtottunk. Útköz
ben nem szóltak egy szót 
sem. Nem mondták azt, hogy 
miért állítottak meg, nem iga
zoltattak, nem kértek tőlem 
papírokat, majd csak benn, a 
rendőrségen hallgattak ki. 
Tudtam, hogy szabálytalansá
gokat követtem el, hiszen 
nem lett volna utast vinnem, 
jogosítvány nélkül ittasan ve
zetni. De nem ezért, hanem 
nem tudtam, hogy mi lesz en-

nek a kimenetele, hamis ada
tokat mondtam be a kihallga
táson. Nem volt tudatos ez a 
hazugság, inkább ötletszerű, 
ma már nem emlékszem rá, 
hogy miket mondtam. Meg
szondáztattak, mivel a szonda 
mutatott azt mondták bevisz
nek a kórházba vérvételre.

Mielőtt elindultunk volna, 
az orrom alá dugták azt a pa
pírt, ami feltehetően a vallo
másomat tartalmazta. Azért 
nem tudom pontosan, mert fel 
nem olvasták, elolvasni pedig

nem engedték.
A kórházban bevittek az 

ambulanciára, ahol dr. Bús 
Imre tartott ügyeletet, a ren
dőrök azt mondták neki, hogy 
vegye le tőlem a vért s köz
ben megjegyezték, azért nézek 
ki ilyen ziláltan, mert elestem. 
Az orvos nem volt számomra 
szimpatikus, sőt elég .... mó
don viselkedett velem, (a ki
pontozott helyen Herke János 
olyan szót mondott, amit ha 
leírnánk, sajtóperre adhatna 
okot. A szerző.)

Azt mondta, hogy nyújtsam 
ki a kezem, csukjam be a sze
mem, az egyik kezemmel 
érintsem meg az orromat, be
lenézett a szemembe, kérdez
getett, de már nem emlék
szem. Ott állt mellettem a két 
rendőr, jobbnak láttam ha nem 
szólok. Ezután levette a vért és 
ezzel kész voltunk. A rendő
rök visszavittek és elengedtek. 
Otthon elmondtam a történte
ket, mert addigra egy haverom 
értesítette az anyámékat, hogy 
bent vagyok a rendőrségen, 
kerestek, de csak otthon talál
koztunk. Hamar híre ment a 
faluba a történteknek, s többen 
arra biztattak, köztük egy ren
dőr is, hogy tegyek feljelen
tést. Elmentem a körzeti or
voshoz, aki azt mondta, hogy 
menjenek be a rendelőbe és 
ott elkészíti a látleletet. Dr. 
Csányi Irén által készített lát
lelettel elmentünk Szegedre a 
Katonai Ügyészségre és felje
lentést tettünk. Azóta már volt 
is egy kihallgatás. Legna
gyobb megdöbbenésemre a 
két rendőr tagadott és Heléna 
is azt mondta nem látott sem
mit. Pedig a feljelentés előtt 
megkérdeztem Helénát, ha
ebből ügy lesz, eljönne-e ne
kem tanúnak. Akkor azt

mondta, igen. A kihallgatás 
pedig azt mondta, nem látott 
semmit. Holott ami történt tő
le pár méterre a szeme láttára 
zajlott le. Én elmondtam min
dent úgy, ahogy volt, szembe
sítettek bennünket, és akkor is 
azt felelték, nem mondok iga
zat, illetve Heléna azt, hogy 
nem látott semmit sem. A ki
hallgatáskor, amikor kienged
tek a szobából, a két rendőr 
közül az idősebbik azt mond
ta, hogy: te rohadt csavargó, a 
kurva anyádat, ha még egyszer

elkaplak kitaposom a beledet. 
Tehát ezt a történet.

Most várom, mi lesz az ügy 
folytatása, aminek nem látom 
a végét. El se tudom képzelni, 
hogyan fogom majd az igaza
mat bebizonyítani.

A szemtanú
K. Heléna 15 éves szöszke 

kislány. (Anyja kérésére írjuk 
rövidítve a nevét). Egy lakóte
lepi lakásban laknak, édesany
jával és két testvérével. A ki
hallgatás napján este kerestük 
fel Herke János ügyvédjével, 
majd másnap újságíró kollé
gámmal. A vele készült beszél
getés magnóra rögzítettük és 
jegyzetet készítettünk róla. 
Mindkét esetben édesanyja tár
saságában fogadott bennünket.

- Heléna, téged tegnap hall
gatott ki az ügyész Herke Já
nos ügyében és te azt vallot
tad, hogy nem láttál semmit. 
Ez így igaz? - kérdeztem tőle.

- Heléna az igazat mondta
szólt közben az édesanyja még 
az első beszélgetésen, amit az 
ügyvéd társaságában hallgat
tunk végig. - nem az igazat 
mondtam, felelte akkor is, 
másnap is Heléna.

- Miért nem mondtad meg 
ott az igazat?

- Mert féltem.
Igaz, most is félek, de azt 

hiszem jobb, ha ezek után 
őszintén beszélek. Az egyik 
itt lakik a szomszédunkban, a 
másik pedig az iskolatársam 
édesapja. Nem akarok én ne
kik rosszat, de hazudni sem 
akarok.

- Tehát mi az igazság, mit 
láttál?

- A játékteremben voltam 
aznap este, ott ismerkedtem

meg ezzel a fiúval, éppen 
hogy csak megismerkedtem, 
mondta, hogy menjünk el mo
torozni.

Én meg azt feleltem, jó 
menjünk. Már a Fazekas Gá
bor utcánál mondtam neki, 
hogy forduljunk vissza. Ő azt 
mondta, jó, majd mindjárt. 
Kihajtott az 53-as útra, és a 
Vigadó környékén jártunk, 
amikor mellénk jött egy autó. 
Mire észrevettem már, kinyúlt 
egy kéz az ablakból és ütötte 
már a János kezét. Ijedtemben 
elkaptam a fejem és már csak 
eszméltem, amikor megállt ve
lünk a járdán a motor. János 
leugrott én is leszálltam, hal
lottam, hogy azt mondja fus
sunk, de én mozdulni sem tud
tam. A rendőrök visszatolat
tak, kiugrottak a kocsiból és a 
fiú után futottak. Amikor uto
lérték, láttam, hogy ütik és a 
fiú elesik. Amikor visszahoz
ták, azt is láttam, hogy legug
gol és újra ütik, nagyon ütik.

- Láttad, hogy leguggolt és 
ütötték?

- Persze láttam, hogy lát
tam, hiszem pár lépésre történt 
az egész. Hányat ütöttek a ren
dőrök és hova? - Sokat, leg
alább tízet, ütötték a fejét, a 
hátát és csak arra emlékszem, 
hogy hajánál fogva lökték be 
az autóba.

- Amikor őt elvitték, te mit 
csináltál?

- Mielőtt elvitték volna, a 
fiatal rendőr nekem odaszólt: 
„szivi te meg told be a motort 
a rendőrségre”. Amikor betol
tam, megjegyezte a rendőr ki
csikém motorozni tudunk, ál
lítani pedig nem, mert kértem 
segítsen felállítani a motort. 
Ezután elengedtek és én vis
szamentem a játékterembe és a 
többieknek elmeséltem az egé
szet. Ezután szaladt el a másik 
tázlári fiú, hogy szóljon a srác 
szüleinek. Ennyi történt.

- Ezek után, hogy nekünk 
elmondtad mit láttál, az 
ügyészségen is elmered mon
dani?

- Azt hiszem igen, felelte 
Heléna és megkönnyebbülten 
mosolygott.

- Lesz nekünk még ebből 
bajunk - sopánkodott az éde
sanyja távoztunkban és láttam 
rajta, hiába minden megnyug
tató szó.

A sérült sértett 
az ambulancián

Kollégámmal együtt egyi
künket sem hagyott nyugod
ni a történetnek az a része, 
ami az ambulancián történ
tekre vonatkozik. Ezért meg
kérdeztük Bús Imrét, aki ak
kor volt ügyeletes, mi volt a 
benyomása a fiúról és miért 
nem vizsgálta meg részlete
sebben, amikor bevitte őt a 
két rendőr.

- Doktor úr, Önhöz augusz
tus 5-én este, bevittek egy sé
rült fiatalembert a rendőrök, 
hogy a véralkohol vizsgálat 
miatt vért vegyen tőle. Mi 
volt a látottakról a benyomása. 
- Az a fiatalember, akiről azóta 
tudom, hogy Herke János, irá-

nyomban abban a pillanatban 
negatívan viselkedett. A vizs
gálathoz segítséget nem adott, 
kérdéseimre nem válaszolt. A 
rendőrök kérésére elvégeztem 
az ilyenkor szokásos vizsgála
tot, levettem a vért és leírtam 
azokat a sérüléseket, ami lát
ható volt rajta. Nevezetesen 
föl van szakadva a térdén a 
nadrág, horzsolások vannak 
rajta, az első fogai hiányoz
nak. A rendőrök válasza meg
nyugtató volt számomra, akik 
azt mondták, hogy elesett. 
Megnéztem a szemét, pupillái 
normálisak voltak, enyhe itta
ságra utaló jeleket tapasz
taltam.

- Ennek a fiatal srácnak el 
volt törve a keze. - most mind
egy, hogy mitől ki tört elől 
három foga. Gondolom, zava
ros volt a tekintete, véres volt 
az arca, és Ön ennek ellenére 
nem vizsgálta meg alaposan, 
nem küldte el röntgenre. - a 
rendőrök azt mondták, csu
pán, hogy elesett, irányomban 
negatívan viselkedett, kérdése
imre nem válaszolt. Látható 
sérülésekből arra következtet
tem, hogy csupán enyhe sérü
lésekről van szó.

- A válla is felszakadt...
- Azt én nem láthattam, hi

szen csak a látható sérüléseket 
néztem meg. Azt sem tudta, 
hogy eltört a fiú kisujja? - Mi
ért nem készített látleletet? - 
Mert nem kérte senki, a rendő
rök nem kérték, és ha a fiú 
kéri, csak akkor végezhetem 
el, ha előtte kifizeti a 300 Ft 
illetéket. Nem győzöm hang
súlyozni, tőlem csak azt kér
ték, írjam le a felületi sérülése
ket, én ezt írtam le. Ezt mond
tam el az ügyészségen is, és 
ezzel kapcsolatban, nincs is 
más mondanivalóm az Önök 
számára.

Az esetről beszéltem a vizs
gálatot végző ügyésszel, dr. 
Nacsádi Péterrel is. Hosszabb 
beszélgetésünk arról győzött 
meg, hogy Nacsádi Péter ki
fogja deríteni az igazságot. 
Véleménye szerint nem 
könnyű ügyről van szó, sok 
még a homályos pont, de bízik 
benne, hogy rövidesen elé
bünk tárhatja, hogy mi történt 
augusztus 5-én a 53-as úton 9 
óra 15 és 9 óra 30 között.

Természetesen szerettem 
volna megszólaltatni Juhász 
Antalt és Újvári nevezetű ren
dőröket, akik gyanúsítottak az 
ügyben, akik ellen eljárás fo
lyik, de nem tudtam velük be
szélni. Megkértem a parancs
nokukat Fazekas Sándor alez
redest, értesítse őket a szándé
komról és tolmácsolja kérése
met, hogy szeretnék velük be
szélni.

Lapzártáig nem jelentkeztek.
Talán korai lenne a vizsgá

lat befejezése előtt ítéletet 
mondanom a két rendőr csele
kedetéről, de ha beigazolódik 
az, amit Herke János elmon
dott, és K.Heléna tanúsított, 
tettükre nincs mentség. Nincs 
rá magyarázat, mert hátulról 
minden felszólítás nélkül, ban
diták módjára támadtak meg 
egy fiatalembert.

Földi Lajos
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8. osztályosok 
figyelem!

Segédmotoros tanfolyam indul 
szeptember 7-én 16 órakor.

Kiskun
GÉPJÁRMŰVEZETŐ KFT

KOCSI
SÁNDOR

Különleges Iskola füzetek
a  MAPPÁ-tól!

Állatfigurás, absztrakt mintás, Életképes, 
rajzfilmfigurás, borítóval készített füzetek, 

minden méretben és nagy választékban.
Környezetbarát füzetek szuper olcsón: 

A5-ös közepes méretű. 11,30 Ft-ért Spirál 
füzet 65 Ft-ért

Várjuk Önt a Középső Ipartelep 6. sz. alatt 
a MAPPA papír-írószer üzletben. 

(Papírgyár mellett)-

Közlemény
A Polgármesteri Hivatal elnézést kér 

azon gépjárműtulajdonosoktól, akik 
gépjármű adójukra 1992. március 5-én, 
6-án, 7-én és 20-án teljesítettek befi
zetést, ugyanis a Csekkszámoló Hiva
tal ezeket a befizetési szelvényeket té
vedésből más önkormányzatnak küldte 
meg.

A szelvények adókönyvelésünkhöz 
1992. augusztus 25-én érkeztek meg 
és ezért természetesen nem szerepel
hetnek a gépjárműadó számla egyen
legéről 1992. június 30-i állapot szerint 
kiadott értesítésünkön.

A fenti időpontokkal érintett lakoso
kat arra kérem, hogy az értesítés fel
lebbezésre vonatkozó mondatát szíves
kedjenek tárgytalannak tekinteni.

Dr. Vilonya Balázs 
jegyző

Á F É S Z  K isk unfé legyháza

IN T E G R Á L
mezőgazdasági 

áruházában
kedvező áron vásárolhatja meg az alábbi típusú traktorokat:

- T-25-ös traktor 216.000 Ft+ÁFA,
- MTZ-80-as traktor 450.000 Ft+ÁFA,
- MTZ-82-es traktor 559.200 Ft+ÁFA.

Csak 2.250 Ft-ért - reklámáron - hozzuk forgalomba
az 5 x 6 m-es takaróponyvát!

Áruházunk az  E5 -ös  út  mellett  található.
Címünk: Kiskunfélegyháza, Kecskeméti u. 173/A 

Telefon: 76/61-105, telefax: 76/62.971.
Várjuk érdeklődésüket!

10/92.

Alma! “Szedd magad” akció!
Kunfehértón a volt Á.G. almáskertjében 

almaértékesítési akció indul. 
(Jonathán és Golden) 16 Ft/kg.

1992. szeptember 10-től minden nap 8-17 órág

Kiskunhalasi Vörös Október MgTsz 
- átszervezés miatt -

dísznövény félkész és 
kertészeti eszközeit eladja.

Érdeklődni lehet: Ferenczi Imrénél 
Kiskunhalas, Kötönyi út 22. Telefon: 77/21-591.
10.000 Ft-on felüli vásárlás esetén 

10%-os engedményt adunk!

ELEKTRÓ KVINTET 
RTV SZERVIZ!

Kiskunhalas, Szántó K. u. 30. Telefon: 21-816

Szolgáltatásaink:
Külföldi TV-be magyar szín, magyar hang beépítés, videókba 

magyar hang beépítés. Rádiók, televíziók, magnók, autósrádiók, 
videómagnók javítása. TV antennák, parabola antennák szerelése, 

karbantartása.

Vasárnap és ünnepnap ügyeletet vállalunk:
A címeket az RTV Szervíz postaládájába 

kérjük eljuttatni.

Önkormányzati hírek
Ülésezett az Ügyrendi és 

Jogi bizottság is. - tájékoz
tatta lapunkat Dr. Várnai 
László bizottsági eInök.

A napirenden Kiskunhalas 
város képviselő-testületének 
rendelet-tervezete a városi 
címerről és zászlóról, vala
mint annak használatáról 
volt.

A tanácskozás résztvevői 
megvitatták a Rendezvény és 
Program Iroda Szervezeti és 
Működési Szabályzatát.

Szó esett a városi ösztöndíj 
pályázati rendszerének kiala
kításáról, valamint formailag 
kiigazították a Köztársasági 
megbízott közterületi hozzájá
rulási rendeletében.

Kulturális ajánlat
“Szüret Szépe 92"
A Halas Szüret 92. egyik 

kiemelkedő eseménye lesz a 
Szüret Szépe választása, 
amelyre előzetesen a Családi 
Intézetnél (Kiskunhalas, Pol
gármesteri Hivatal l.em. 140. 
ajtó Tel. 77/22-166 lehet je
lentkezni.

A verseny időpontja: 1992. 
szeptember 18. (péntek) 19.00 
óra, Helyszíne: Bethlen Gábor 
tér.

Az első három helyezett 
részvételi jogot nyert a “MISS 
HUNGARY” 93. szépségver
seny területi elődöntőjére.

Á győztes ajándéka: értékes 
ajándékkosár.

A jelentkezés feltételei: 16- 
24 év közötti életkor, gyer
mektelen hajadon.

A versenyre szeptember 18- 
án kiadott “jelentkezési lapon” 
is be lehet nevezni.

A zsűri előtt csak egyszeri 
(az alakot jól megmutató ruhá
ban) megjelenésre van mód.

Koncertajánlat
COUNTRY-EST: Szeptem

ber 3-án (csütörtökön) 19 óra
kor a Közösségek Házában 
vendég: Saul Broudi (Phila
delphia) és a Varnyú Country 
(Szombathely). A koncertet 
várhatóan country-táncház 
zárja.

A “Hit" Gyülekezet - istentisz
teletet minden hétfőn 18 órától a 
Közösségek Házában tart.

* * 
Szeptember 5-6-án, (szombat- 

vasárnap) íriszdiagnosztikai és 
grafológiai előre bejelentkezés 
alapján. Helyszín: Közösségek
Háza

Battyányi úti VIRÁG BOLT (Kollár Andrea) 
szeptember 5-én, (szombaton) a Nagy Piac bejárata elő tt  

6-án (vasárnap) a Kirakodó Vásár területén (Harangos tér), 
Termelői áron nagy mennyiségű (több ezer)

Cserepes virágot árusít,
kb. 30 fajta, különböző áron, 150-500 Ft-ig!

Nagybani árusítást is végzünk, 10 % árengedménnyel 
viszont eladóknak.

Mindenkit szeretettel várunk!
Gondoljon a közelgő névnapokra!

Nagyon jó  kereseti lehetőség!
Ez egy a főfoglalkozás mellett 
önállóan gyakorolható munka.

Ha információkat szeretnének, a kővetkező címre írjanak: 
Firma Gföller Hubert & lrmgard Consulting internációnál. 

Kirchengasse 3. A-8734 Groslobming.
Telefon: (035 12)728 68.

FELHÍVÁS!
MOL R.T. Geofizikai Kutató Egység 5/92-es cso
portja 1992. szeptember 1-től szénhidrogén kuta
tást végez. Kiskunhalas, Harkakötöny, Kiskunmaj
sa körzetében. A munkánk során felmerült esetle
ges mezőgazdasági károkat a helyi önkormányzat
hoz, illetve az alábbi címre kérjük: MOL R.T. Geo
fizikai Kutató Egység 5/92-es csoport 6400 Kiskun
halas, Nyíl u. 10. Pf: 261. Kérjük és előre is köszön
jük támogató együttműködésüket.

E G Y H Á Z I  H Í R E K
MEGHÍVÓ

A Kiskunhalasi Református Egyházközösség meghívja a vá
ros lakosságát az 1992. szeptember 6-án (vasárnap) 17 órakor 
kezdődő ünnepségre , ahol az Ökomenikus Óvoda felavatására 
kerül sor. (Gagarin tér).

Rossz idő esetén a megnyitó a Református Imateremben lesz. 
(Hősök tere 2.)

Ünnepélyes csapatzászlóa
vatásra fog sor kerülni 1992. 
szeptember 12-én, (szomba
ton) 10 órai kezdettel a halasi 
Határőr laktanyában, a keceli 
úton. Beszédet mond: Hege
dűs Lóránd református püs
pök. Délután szabadtéri Isten
tiszteletre kerül sor 17 órai

kezdettel a Református Ima
ház előtt.

Az Istentiszteletet követően 
tájékoztatót tart Hegedűs Ló
ránd püspök, a Szilády Áron 
Gimnázium visszaadásával 
kapcsolatban. A délutáni ren
dezvényt Püspöki Vizitáció 
zárja.

Tűzoltóság hírei
Egy hét alatt 15 tűzesethez 

riasztották a halasi tűzoltókat. 
A legtöbb tűz a nagy szára
zságnak köszönhető, ami miatt 
például Kunfehértón egy húsz
éves fenyveserdő égett le 1,5 
hektáron. A szeméttelepek kör
nyékén, a szemétégetés miatti 
tűzesetekhez riasztották a tű
zoltókat. Az utak menti avartűz 
is sok munkát adott. Augusztus 
30-án, vasárnap este Kiskőrös 
és Akasztó között történt sú-

lyos balesethez is kihívták őket, 
ahol a bácsalmási Állami Gazda
ság pótkocsis teherautójának hátsó 
szerelvénye szakadt le és tért át a 
menetirány szerinti bal oldalra, 
majd keresztbe fordult az úttes
ten. A Budapest irányából érkező 
V olkswagen személyautó a pótko
csi alá szaladt, miután annak rako
mánya, (napraforgó) ráborult a 
szerencsétlenül járt gépkocsira. A 
jármű két utasa, egy budapesti 
házaspár, meghalt

A pacal a tükörben landolt
Egy társaság a Mackó Bisztró

ban nagy mennyiségű szeszes ital 
elfogyasztása után erős szóváltás
ba keveredett egymással, hogy 
szavuknak súlya legyen, ütlegelni 
kezdték egymást, majd egyikük a 
pacallal telt tányért a falon függő 
tükörbe vágta, amely darabokra 
tört.

A helyszínre étkező rendőrök a 
vandalizmus tényét ugyan megál
lapították, de a felszolgálók el

mondása szerint az esetről jegyző
könyvet nem készítettek.

Az anyagi kár kb. 15.00 Ft-ra te
hető, ami az ittas vendégek angolos 
távozása miatt nem térült meg.

A történtek után két nappal, a 
fent említett társaság ismét megje
lent a bisztróban, a felszolgáló 
megpróbálta őket felelősségre 
vonni az okozott kárért, azok vi
szont szitkozódva elhagyták a he
lyiséget.

Kék hírek
• Csalás miatt őrizetbe vették 

B. Ilona, kiskunhalasi lakost.
• H. Benő kiskunhalasi lakos 

hétvégi lakását feltörték, ahonnan 
különböző használati tárgyakat 
vittek el, kb. 5.500 Ft értékben.

• Egy több mint 6000 Ft értékű 
BMX kerékpárt loptak el a Kuruc 
v. tere 34. sz. lépcsőházból.

• A kunfehértói Extraktum kft. 
telepéről 1 db 2 méter átmérőjű, 
gömb alakú, vörösrézből készült 
tartályt loptak el 250.000 Ft érték
ben.

• Egy román állampolgár nyi
tott, lezáratlan kocsijából loptak el 
egy táskát a benne lévő útlevéllel, 
és 25.000 Ft értékű valutával 
együtt. A bűncselekmény kapcsán 
őrizetbe vették Király Ferenc kis
kunhalasi lakost, aki a bűncselek
ményt elkövette.

A tompai határátlépőnél két 
Jugoszláv állampolgárt vettek Őri
zetbe, akik, mint azt a Határőrség 
és a Rendőrség közös vizsgálata 
kiderítette, két lopott autóval je
lentkeztek kilépésre. Az elkövető
ket a rendőrség őrizetbe vette.

Ünnepélyes 
csapatzászlóavatás
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LAKÁSFELÚJÍTÓK, 
ÉPÍTKEZŐK, 
FIGYELEM!

Vállaljuk:
Egyedi fatermékek, 

nyílászárók, beépített 
berendezések készítését.

Az alábbi termékek 
megvásárolhatók: 

Hajópadló, lambéria, 
gyalult deszka-cserépléc, 

kerítéselemek - balkonelemek, 
szalagparketta, 

karamell csempe, 
bejárati ajtók, nyárfa gerenda.

Bérelhető: 
keretes csőállvány, zsalutábla, 

állványpalló, vasbak.
Méhészeknek kaptárak 

készítéséhez fenyődeszkát 
kínálunk.

CÍM:

F A-TER Kft
Kiskunhalas, Majsai u. 18. 

Tel./fax: 77/22-046.

PAPÍRBOLT
heti ajánlata:

DUSAR burkolólapok, 
oldalfalra 

és mennyezetre:
hőszigetelő, 

hangszigetelő, lángálló, 
portaszító, mosható 

50 x 50 cm-es méretben 
125 Ft/db

Műanyag falburkoló 
50 x 50 cm-es 85 Ft/db. 

Olcsó tapéta nagy 
választékban 230 ft-tól!

Kiskunhalas, 
Kossuth L. u. 20/B. 

Tel:(77) 22-217.

SZÍNESFÉM 
felvásárlási akció!

A Dél-magyarországi 
MÉH Rt. Kiskunhalas, 

Majsai úti telepén 
színesfém felvásárlást 

(alumínium, réz, egyéb) 
végez emelt áron.

Azonnali 
készpénzfizetéssel!

(veszélyes áruk szállítása)

szaktanfolyam  indul 
K iskunhalason. 
1992. szept 20-án.

ADR

Jelentkezés: 
Babós Zsolt 

tanfolyamvezetőnél. 
6400 Kiskunhalas, 

Katona u. 8/a. 
Tel: 77/22-287, 

77/21-948.

AUTO 
VAZORKA

új és bontott nyugati autó 
alkatrész szaküzlet.

Telefon/fax: 77/21-842. 
Kiskunhalas, Kossuth L. u. 36.

EZ ÉVBEN 
UTOLJÁRA VÁSÁROLHAT 

ÁFA NÉLKÜL LAKÁST.
Még választhat 

a Mátyás téri társasház 
felkész lakásaiból, 

igény szerinti kialakítással. 
Kulcsátadás: októberben

ÉrdekIődni: Horváth István ép.vez.
Berecz Árpád  ügyint. 77/22-366

Szigma
Lakásfelszerelési 

Áruház heti ajánlata:

C-24 gázkazán 53600 Ft 
49.700 Ft 

2001 LEHEL ZANUSSI 
fagyasztóláda 32000-Ft 

29.900 Ft 
10 r. KARAMELL 
fürdőszoba garn. 9.252 Ft 
170-es KARAMELL 
Fürdőkád l.o. 15.900Ft 
10 r. BERMUDAKÉK 
fürdőszoba garn. 9.252 Ft 
170-es BERMUDAKÉK 
fürdőkád l.o . 15.900Ft

Ezen felül RM. mosogatók 
és MOFÉM csaptelepek 

teljes választékát kínáljuk. 

Hitellehetőség, 
előleg befizetés nélkül!

Kiskunhalas, Kossuth L . u. 8. 
Tel : 21-026

AEROBIC
a Fazekas G. Á lt. Isk. to r
natermében 1992 szept. 
3-tó l minden kedden es 
csütörtökön 18,30-tól.
Foglalkozásvezető: Lek
rinszki Zoltán.

Társaságok
k ö n y v v e z e t é s é t  

és ügyvitelét 
vállaljuk.
Pontos,

m egbízható  
és diszkrét 
ügyintézés.

Tel: 22-160 
Szabóné. Délelőtt.

A Kiskunhalasi Állami Gazdaság

BÉRBE ADJA
a Kiskunhalas, Szilády Á. u. 5-7 sz. alatt Iévő 

egyes irodahelyiségeit.
A bérleti díj 5-7000 Ft/m /év + Áfa, 

mely magába foglalja a fűtés, világítás és takarítás 
költségét is.

Érdeklődni lehet munkaidőben 
77/22-244-es telefonon, vagy személyesen 
Molnár Lászlóné gondnokságvezetőnél.

Mátyás Téka

V ideofilm  
kölcsönző
Kiskunhalas 
Mátyás tér 5.

F ortu n a  C afe 
R e s ta u r a n t  

ajánlata:
Étlap szerinti étkezés. 

Speciális ételek, különleges 
saláták, tészták. 

Alkalmi rendezvények, 
üzleti ebédek, vacsorák 

szervezése. Helyfoglalás, 
megrendelés telefonon is: 

22-059
Nyitva: naponta 9-01 óráig. 

Cím: Kiskunhalas, 
Széchenyi út 82.

Szeretettel várjuk!

Szigm a 
Villamossági 

bolt 
heti ajánlata:

Funai 51 cm, színes TV
27.900 Ft 

Funai 51 cm, T xT ,  TV
32.900 Ft 

Sharp 28 1, grilles
mikrosütő 36.900 Ft 
Videoton Waltham 

64 cm, TxT,  TV 47.500 Ft 
Qvadral műholdvevő, 
kompi. 120 0, Sharp 
fejjel, tükörrel, 48-96 
csatornás: 28.900 Ft 

Napelemes 
zsebszámológép: 199 Ft
Hitel- és házhozszállítási 

lehetőség!
Táncsics M. u. 6.

Tel.: 21-972

Közgazdásznő 
nagy 

könyvelési és 
pénzügyi 

gyakorlattal 
jól fizető állást 

keres.

Ajánlatokat 
"Szeptember 17" 

jeligére 
a Kiadóba kérek.

Egy éve 
bevezetett 

egyszemélyes 
élelm iszerbolt 

családi okok 
miatt, méltányos 

áron kiadó.

ÉrdekIődni: 
Kiskunhalas, 

Kulich Gyula u. 2 .  I e. 5

- hogy új helyen és új névvel

MINI 
AGRO-MIX

n ö v é n y v é d ő sz e r .
Cím; Kiskunhalas

N y i t v a :  H .  z á r v a  
K-P. 8-12 és 14-17 óráig

Számítógép programozót felve
szünk, mellékfoglalkozásban. Intó 
Kft. Szerszám Szaküzlet. Kiskun
halas, Kossuth u. 27. Tel: 77/21- 
627.

Elsőéves női ruha készítő tanulókat 
felveszek. Érdeklődni: Kiskunha
las, Hattyú u. 12.

KR-es rendszámú Trabant, lejárt 
műszakival eladó. Míg K. u. 26.

Kiskunhalason a Semmelweis téri 
üzletsoron 20 m2-es berendezett 
üzlet kiadó, vagy eladó. Érdeklőd
ni: Kiskunhalas, Kossuth u. 27. 
B/5. Tel: 77/21-287.

Trabant hycomat, 1983-as kiadá
sú, új motorral, 1994-ig érvényes 
műszakival eladó. Érdeklődni: 
Kiskunhalas, Fenyő u. 11. 18 óra 
után.

Minden igényt kielégítő családi 
ház sürgősen eladó. Kiskunhalas, 
Kamilla u. 7. Tel: 21-546.

4 szobás gázfűtéses, régi típusú 
családi ház garázzsal, mellék
épületekkel eladó. Két család ré
szére is kialakítható. Kiskunhalas, 
Posta u. 9.

Sorház jellegű családi ház eladó. 
Kiskunhalas, Kun B. u. 17.

Családi ház eladó a Kötönyi út 2/a 
sz. alatt. Érdeklődni: Kiskunhalas, 
Báthori u. 5. Gáz az udvarban.

Állattartó Gazdálkodók figyelem! 
Rémi Dózsa György MgTSz. 
megnyitotta kitűnő technológiával 
készített Takarmány Boltját Kis
kunhalas, Átlós u. 1 sz. Nyitva: 
Hétfő-péntek: 7-12-ig, du. 16-18 
óráig. Szombaton: 7-12-ig. id. Lá
zár Istvánné.

Egy 50-es, 100-as és 120-as sző
lőprés eladó. Fenyő ú t 7.

Két, egyenként 160 m2-es lakást 
magába foglaló tanya eladó. Víz, 
villany van, föld bérelhető. Kis
kunhalas, lnoka 69 sz. (A volt 
inokai iskola).

Megnyitottam cipész műhelyemet 
a Kertvárosi ABC-vel szemben lé
vő pavilonsoron. Tamás Ferenc. 
Gyors javítás!

Zalagyöngye eladó. Kiskunhalas, 
Szilády út 62.

Eladó bontott Dada 1310 alkatré
szek és karosszéria elemek. Érdek
lődni: Jásszentlászló, Klapka u. 6.

3 hónapos kuvasz kölykök reális 
áron eladók. Kiskunhalas, Virág u.
37.

Hálás szívvel 
mondunk 

köszönetet 
mindazoknak, 

akik 
szeretett 
féljem, 

édesapám
MIKÓ GÁBOR

temetésén megjelentek, együtt
érzésükkel mély fájdalmunkban 

osztoztak. Felesége, kisfia.

Köszönetet mondunk mindazon 
rokonoknak, ismerősöknek, 

akik drága jó féljem, édesapánk, 
nagyapánk 

NAGY LÁSZLÓ 
temetésén részt vettek, sírjára 
koszorút, virágot helyeztek és 

fájdalmunkban osztoztak. 
Gyászoló család.

Hálás szívvel mondok köszönetet 
mindazoknak, akik 

szeretett féljem 
MARÓTI PÁL 

temetésén megjelentek, 
és mérhetetlen fájdalmunkban 

osztoztak. Gyászoló felesége és 
családja nevében.

Hálás szívvel mondunk köszönetet 
mindazon rokonoknak, 

ismerősöknek, szomszédoknak, 
akik drága jó féljem, édesapánk, 

apósunk és nagyapánk 
JÓJÁRT-SIMON JÁNOS 

hamvasztás utáni búcsúztatásán 
megjelentek, sírjára koszorút, 

virágot helyeztek, részvétükkel 
fájdalmunkat enyhíteni igyekeztek.

A gyászoló család.

GYÁSZHÍR
Fájdalommal tudatjuk, hogy 

szeretett feleségem, édesanyánk, 
nagymamánk 

id. NAGYSZEDER LÁSZLÓNÉ 
életének 67. évében elhunyt. 

Temetése szeptember 7-én 15 órakor 
lesz a Református Új temetőben.

Gyászoló család.

APRÓHIRDETÉS
Kiskunhalas, Gyárfás I. u. 38 sz. 
alatti alápincézett, tetőtérbeépíté
ses 200 négyszögöl telken lévő 
családi ház eladó. Irányár: 
4.000.000 Ft. Érdeklődni a hely
színen, este.

Kiskunhalason, Sziklai téri 3 szo
bás lakás és garázs kiadó. Érd: 
77/22-082-es telefonon 19 óra 
után.

Szatmári Sándor u. 28 sz. alatti 
1208 m2 területen régi családi 
ház eladó. Érdeklődni a Szerkesz
tőségben.

2 szobás, gázfűtéses, parkettás 3. 
emeleti lakás eladó. Érdeklődni: 
Kuruc V. tere 37. IH. e. este 6 
után.

4 szobás családi ház, tetőtér beépí
téses, garázzsal, melléképülettel 
eladó. Gáz az udvarban. Érdeklőd
ni:Kiskunhalas, Vörösmarty 97. 
du. 5 órától.

Zalagyöngye szőlő kis és nagy té
telben eladó. Érdeklődni: Kisfa
ludy u. 114.

Bordó rózsatövek, kálatövek el
adók. Kiskunhalas, Bajcsy-Zsi
linszky u. 12. Tel: 77/21-763.

Damjanics u. 18 sz. ház eladó. Ér
deklődni: Damjanics u. 11/a alatt 
Bartekéknál.

Kisfaludy utcában olcsó családi 
ház eladó. Érdeklődni: a helyszí
nen. Kisfaludy u. 122. sz. alatt.

Büfékocsi teljes felszereléssel sür
gősen eladó. Érdeklődni: 15 óra 
után Kiskunhalas, Füzespuszta 64. 
8-12-ig 22-414-es telefonon.

Kiskunhalas, Posta u. 4. sz. alatti 
40 m2-es faház üzletnek eladó. 
Érdeklődni: 9-16 óráig.

Megbízható, pontos munkát végző 
HIDEG BURKOLÓKAT kere
sünk Németországi munkára. Je
lentkezés a 77/81-756-os telefo
non, vagy személyesen Kiskun
majsa, Vágóhíd u. 75 sz. alatt.

60 q csaszla szőlő eladó. Érdek
lődni: Szabó Ágnes, Sziklai S. tér 
8. fsz. 13. vagy 21-119-es telefo
non.

Eladó Skoda 120 L-es, fehér szí
nű, 81-es kiadású, friss műszaki
val. Érdeklődni: 21-011/122, vagy 
esti órákban Nyírfa u. 24.

Takarmánytök eladó. Érdeklődni: 
Tel: 22-054 18 óra után.

Köszönetet mondunk 
mindazoknak, akik 

PÉTER BÉLA 
búcsúztatásán megjelentek, 
részvétükkel fájdalmunkban 

osztoztak.
A gyászoló család. Kunfehértó.
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Nem volt teljes az "Egyetértés" Zsanán
A vagyonmegosztó közgyűlésen 

Bárányt is hibáztatták a birkákért
A zsanai határt egykoron a 

hatalmas méretű gázláng fénye 
világította meg, majd kis idő 
elmúltával újra a sötétség jóté
kony homályába burkolózott a 
táj. Mostanság egészen más 
fáklyák lobognak Zsanán. Az 
Egyetértés téesz rendezgeti va
gyonértékelő, vagyoncsopor
tosító és vagyonmegosztó te
vékenységét. Az utóbbi köz
gyűlésen néhány téesztag 
hozzászólása úgy perzselt, 
mint az a bizonyos gázláng 
évekkel ezelőtt.

Augusztus 28-án reggel ki
lenc órára hirdette meg a zsa
nai Egyetértés téesz vezetősé
ge azt a közgyűlést, melyen a 
tagság saját sorsáról dönt a jö
vőt illetően. Mivel még 10 
órakor sem voltak szava
zatképesek többen hozzáláttak 
a tanácskozásra embereket to
borozni. Fél tizenegyre együtt 
volt a 221 fő a 440 tagot 
számláló tagság azon hánya
da, akikkel már lehetett szava
zataim, hiszen pontosan ennyi 
kellett ahhoz, hogy a határoza
tokat elfogadtassák.

Bárány Károly elnök úr el
ső határozati javaslata volt az 
az intézkedés, mely szerint ter
mészetbeni juttatásként min
den tag négy juhot kapjon a 
téesz állományából. Ezt az ak
ciót már az előző héten lebo
nyolították - a hozzászólások 
szerint - a tagság legnagyobb 
felháborodására.

Kiderült ugyanis, hogy a 
négy birkát 10.000 Ft-os ér
tékben számolták tagonként, 
de osztottak négy-öt kilós bá
rányokat is, amit a papírforma 
szerint 20-25 kilósnak számol
tak el. Az elosztással foglal
kozók - a tagok információja 
szerint - már jóelőre kiválogat
tak 160 darab állatot, amely
nek értéke állatonként sokkal 
nagyobb volt, mint a kiosztás
ra kerülőké.

Kormos Ferenc téesztag 
többszöri tapsviharral kísért 
hozzászólásában rámutatott a 
"csalafintaságokra", de Bárány 
elnök megnyugtatta, hogy ezt 
pontosan a tagság szavazta 
meg. Többen következetesen 
elnök elvtársnak szólították a 
nagymúltú téeszvezetők akit 
Modok László azért is bírált a 
bárány akció miatt, mert a ta
gok részére átadott birkák 
olyan állapotban voltak, hogy 
szerinte katasztrofális. Modok 
úr arról is tudott, hogy az állo
mány előre ki lett válogatva. 
Közben néhányan arra tettek 
javaslatot, hogy a megmaradt 
160 birkát is osszák ki. Volt 
aki azt kérte, hogy ne válja
nak reggelig se, mert addigra a 
jóakarók újra kicserélik a ki
válogatott állományt. Még 
olyanról is hallottam, hogy 
szép szál, nem falubéli embe
reket alkalmaznak azért, hogy 
juhhodály környékéről elza
varják az érdeklődő téesztago
kat...

Negyed tizenkettőkor meg
szavazta a tagság, hogy vala
mennyi birkát osszanak szét a 
tagok között. Nagyon érdekes 
volt a végeredmény. A köz
gyűlés csak 221 fővel volt ha
tározatképes, de a megszámolt

Zsanán elmaradt a kézfogás

igen-nem tartózkodott - után 
kiderült, hogy már csak 178- 
an vannak jelen, de ez a veze
tőséget egyáltalán nem zavar
ta.

Egyébként 248 fő jelezte a 
kilépési szándékát és nem tud
ni a jelenlévők között kik vol
tak túlsúlyban: a maradók, 
vagy a távozók. A téeszveze
tés felértékeltette ingatlanjait 
és valamennyi ingóságát...

Kettőszázezer 
a szakértőknek.

A tagság értesült róla, hogy 
a kiskunhalasi becslők kétna
pos munkájukért kettőszázezer 
forintot vettek fel. A főköny
velőnő szerint munkájukra 
azért volt szükség, hogy ne 
tudják a vezetést részrehajlás
sal vádolni. Egyes tagoknak 
nem ez volt a véleménye.

Süli Imre: - Én a szakértőt 
legszívesebben leköpném, 
mert így nem lehet értékelni. 
Egyébként arról soha nem volt 
szó, hogy ezeket megfogad
juk és kétszázezret fizetünk 
nekik!

Rádóczi Lajos: - Az ingó
ság nagy részét felértékelték, 
de már mindennek megvan a 
gazdája. Kérdem én, hogyan 
lehet a lajtos kocsit 15 ezerre 
taksálni, amikor a tartálya töb
bet ér... Eladtak egy pótkocsit 
10 ezerért, amikor a gumijai 
többe kerülnek...

Süli Imre: - A téesz ingósá
gait 20-25 ember akarja meg
venni, akiknél már régóta ná
luk vannak ezek a gépek. Szi
vattyúkat, öntözőberendezése
ket, pótkocsikat adtak el bagó
ért. Miből vegyem ki a va
gyonjegyem értékét, ha az in
góságokat már jóelőre egyesek 
elosztották egymás között?

Bárány elnöknek volt egy 
korszakalkotó javaslata. Ha 
már nem jut kisebb vagyon
tárgy valakinek, hát álljanak 
össze többen és vegyenek va
lami nagyobb berendezést... 
Többek javaslatára a közgyű
lés úgy döntött, hogy a beren
dezéseket árverezzék.

Sajnos arról nem esett szó, 
hogy az elnök úr és két társa 
által bérelt (vagy már meg
vett) gyümölcsös mennyiért 
került hozzájuk. Nagyon saj
nálják többen is, hogy - bizo
nyára merő véletlenségből - 
elfelejtették felértékeltetni azt 
az öntözőberendezést, ami a 
gyümölcsös alatt húzódik és 
néhány millióba került a cse
pegtetőberendezés telepítése
kor.

Szavazásra került a sor, de 
megint csak nem értettem mi
képpen lehet 171 szavazattal 
elfogadtatni azt, amely elfo
gadtatásához 221 jelenlévőre 
lett volna szükség...

Ki kapott 
támogatást?

Simon István szerint a gé
pek nagy része a téeszvezetők 
és barátai között keltek. Így a 
targonca is ami több tízezret 
ért, mégis bagóért adták el a 
közelmúltban.

Ugyancsak Simon úr vetette 
fel a téeszjáradék kérdését.

- Mindig tisztességesen fi
zettem a járadékot, de soha 
nem érdekelte a közöst, hogy 
eredményesen gazdálkodok-e, 
vagy sem...

Ez egy rendkívül érdekes 
megoldás volt, amit értesülé
seim szerint a környéken csak 
a zsanai téesz alkalmazott. A 
közös földjeit kiadták bérmű
velésre a tagoknak. A szövet-

kezet természetesen minden 
egyes alkalommal felvette az 
állami támogatást, az aszály
kárra, valamint a jégkárra járó 
juttatásokat. De ezt soha nem 
osztották ki a tagságnak. Így 
anélkül, hogy bármit is tettek 
volna, felvették több helyről a 
pénzt, de ugyanakkor becsap
ták a saját tagjaikat is, azzal, 
hogy velük is fizettettek.

Erről a napokban egy külö
nös eset jutott a tudtomra. 
1978-ban egy névtelen levél
ben feljelentették a téeszveze
tést, mert az előbb említett 
módon tettek szert jogtalan ha
szonra, tehát sikkasztottak az 
állami pénzekből. A hírek sze
rint rendőrségi ügy lett a do
logból, és az akkori párttitkár 
elismerte a bukást. A kiskun
halasi pártbizottságon viszont 
megállt, illetve megállították 
az ügyet a jóbarát elvtársak, 
akik alkalmanként meg is je
lentek hálatételre...

Annál is érdekesebb a do
log, mivel Bárány Károly el
nök néhány tag figyelmébe 
ajánlotta, hogy ne szóljanak 
arról, hogy 1992. január előtt 
voltak téeszföldek kiadva ta
goknak bérművelésre...

Talán így utólag is felkelti 
az illetékesek figyelmét az a 
tény, hogy a zsanai Egyetértés 
téesz, az alacsony koronaérté
kű földeken miként tudott 
eredményesen gazdálkodni, 
saját tagjai rovására. Mert 
ugyanakkor a vezetők felvet
ték mesés prémiumjaikat, amit 
bőven fedezett a szocialista ál
lami támogatás...

A kölcsönért az 
OTP is vállaljon 

kezességet!
Nem tudom volt-e részük 

olyan kellemetlenségben, 
hogy valaki kezeseként szere
peltek és megérkezett vállala
tukhoz a letiltás. Hétköznapi 
dolog, hiszen a bankintézmé
nyek naponta állítanak ki 
ilyen papírokat.

Nagy Dezső kiskunhalasi 
lakos esete mégsem minden
napos. Két évvel ezelőtt vette 
fel a mezőgazdasági kölcsönét 
és annak részleteit annak 
rendje módja szerint megkezd
te törleszteni. Később, amikor 
érezte, hogy a hiteltörlesztés 
meghaladja a családi kassza 
képességeit, prolongálást kért. 
Meg is kapta.

A kölcsönző intézmény - ez 
esetben az OTP halasi fiókja - 
valamilyen oknál fogva erről 
megfeledkezett. Anélkül, 
hogy az esetet tisztázta volna 
Nagy Dezsővel, azonnal ki
küldte a kezeseknek a letil
tást. Mindamellett az egész 
tartozásra 28 %-os büntetőka
matot terhelt.

A dologban az a legkelle
metlenebb, hogy Nagyék nem 
tudták megmagyarázni kezese
iknek - akik éppen a baráti kö
rükből valók voltak- hogy té
vedésről van szó. Igaz Nagy úr 
többször is kérvénnyel fordult 
a pénzintézményhez, hogy 
vizsgálják felül a hiteltartozá
sát, mert szerinte fatális téve
dés az egész. Az kérelmére el
utasító választ kapott.

Ilyenkor nincs már, mint 
ügyvédhez fordulni. A paksa-

métát először egy vállalati 
jogtanácsossal megvizsgáltat
ta, aki közölte vele, neki van 
igaza. Ügyvédet fogadott te
hát, ami ugye nem filléres do
log manapság...

Az ügyvéd a papírokat ös
szesítette a számlákkal együtt 
és hát hamarosan kiderült, 
hogy a védencének van igaza. 
Mivel helyben az OTP fiókjá
nál nem született konszenzus, 
felajánlották, hogy bíróság 
előtt rendezzék a dolgokat. 
Igaz, az ügyvéd úr a szükséges 
instrukciókat megadta a helyi
eknek.

A kezeseknek a letiltását 
még tavaly októberben kiküld
ték vállalatuknak. Néhány na
pon belül azt is közölték, hogy 
Nagy Dezső kiegyenlítette a 
tartozását és nem kell eszkö
zölni a letiltást. Ezután már 
csak arról folyt a vita, hogy 
mennyi is a mennyi...

Ez év július 14-én viszont 
hivatalosan is elismerték, hogy 
az 1990-91-es kamatszámítá
saik tévesek, korrigálták azo
kat és mindenért szives elné
zésüket kérik az érintetteknek.

Azaz valakiktől nem kértek 
elnézést, azok pedig a keze
sek, akik egy ideig ferde 
szemmel néztek barátaikra. 
Nagy Dezső véleménye az, 
hogy a továbbiakban ne csak a 
kezes vállaljon kezességek az 
OTP hiteligényekben, hanem 
maga a pénzt kibocsátó intéz
mény is...

-nyil -

Halló, itt egy 
vállalkozó!

A postai telefonvonalak kö
rülményes beszerzése nem új
keletű dolog. Persze a csóró, 
hétköznapi mezei halasi pol
gárnak. De egy vállalkozó? 
Az más. Népünk kormánya - 
ha jól tudom éppen két évvel 
ezelőtt - garantálta a vállalko
zók telefonigényének kielégí
tését. Azt mondják mostaná
ban nem nagy kunszt egy ma
szeknak telephelyére vonalat 
szerezni a postától. Befizet 
némi készpénzt - nem sokat - 
nyolcvan és 110 ezer között, 
aztán pár hét és kötheti az üz
leteket. Azt mondják. Lakos 
Imre halasi vállalkozó nem 
ezt mondja. Persze neki is azt 
mondták, ne aggódjon, adja 
be azt a kérelmet és hamaro
san jelentkezik a posta. Jelent
kezett is levélben és a túlter
helt központ miatt nem állt 
módjában telepíteni. Annyit 
viszont megemlített, hogy 
Lakos úr a sorsolási kategóri
ában ( profi kulcsszó igaz? 
P.L.) a reményt sugárzó 2. 
azaz második helyen foglal 
helyet. Ez volt január végén. 
A kecskeméti üzem vezetője 
viszont biztatta, van lehető
ség, lebbezzen fel a Szegedi 
Igazgatósághoz. A halasi vál
lalkozó megtette. Telt múlt az 
idő - nem is olyan sok - és

máris megérkezett a válasz. 
Közölték vele, hogy panaszle
velét eljuttatták a kecskeméti - 
illetékes - üzemhez...

Lakos úr azt hitte, ezzel a 
kör bezárult, de nem, hiszen a 
kecskeméti központ egy hónap 
elteltével ismét jelentkezett. 
Nos, arról írtak a T. címnek, 
hogy ismét megvizsgálták a 
kérelmét és megállapították, 
hogy a vállalkozó üzletének a 
környékén telített a vonal.

A félreértések elkerülése 
végett Gyenes Géza üzemve
zető megjegyezte: "Kérelmét 
előjegyzésbe vettem és a mű
szaki feltételek kedvező vál
tozása esetén a 12/91. sz. kor
mányrendelet értelmében 
majd tárgyalni fogom. Ennek 
időpontja még nem ismeretes."

Na ez aztán nesze semmi 
fogd meg jól! Adnak lehetősé
get a fellebbezésre, de a felleb
bezés oda kerül vissza, ahol 
azt javasolták, hogy lebbez
zen fel. Persze izgalomra sem
mi ok, hiszen az üzemvezető 
így fejezi be fellebbezése utáni 
fellebbezést: - Kérem értesíté
semet fogadja megértéssel és 
türelemmel.

Csak egy a baja türelemből 
nem lesz telefon. Talán rózsa 
igen...

P.L.

Félig kizárt 
nyilvánosság

A közgyűlés előtti napok
ban sokan kerestek meg a zsa
nai parasztok közül. A jég
hegy csúcsa, amit a mostani 
közgyűlés kapcsán a nyilvá
nosságra hozunk.

Apropó: - nyilvánosság. A 
téeszvezetés úgy döntött, hogy 
a sajtó csak érintőlegesen ve
het részt a közgyűlésen, tehát 
nem ülhettem be a Művelő
dési Ház negyvenfokos nagy
termébe, hanem egy külön te
remben videóról nézhettem az 
eseményeket. A résztulajdono
sok is erre voltak kárhoztatva 
azért, hogy szavazáskor ne
hogy összekeveredjen szava
zatuk a többi, jelenlegi téesz
tag voksolásával. A résztulaj
donosok közül mindössze ha
tan voltak kíváncsiak a tanács
kozásra. Közülük a Bárány ro
konság hat tagja is hiányzott, 
akiknek nevei ott virítottak a 
listán.

Nem tudom mibe kerülhe
tett a szövetkezetnek, hogy 
egy videó kisiparost fogadott 
meg az események külső köz
vetítésére, de nyilván futja a 
pénzből...

Fél kettőkor, miután újabb 
szavazásra került sor és ekkor 
már 156-an voltak a teremben 
én befejezettnek tekintettem a 
félnyilvánosság részéről a ta
nácskozást. Egyszer bizonyára 
folytatjuk.

Posztobányi László
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JOGI TANÁCSADÓ
Mit kell tudni 

a kárpótlási földárverésről?

A káposzta hatása 
a szervezetre

8 OLDAL

RÉGI 
ÉS ÚJ ÍZEK
Kedves háziasszonyok!
Saját családunkban is ta

pasztaljuk, hogy gyakran ne
héz megfelelő ételt ajánlani 
úgy, hogy mindenki igényei 
szerint készüljenek.

Milyen tudnivalókra van te
hát szükségünk?

Elsősorban igen pontosan 
kell ismernünk a sajátos élet
kornak megfelelő tápanyag
igényeket:

- a fiatal, fejlődő szervezet 
teljes értékű fehérjéket igényel.

- a serdülő korban ehhez 
kapcsolódik a nagymértékű 
energiaigény pl. kamaszok ét
vágya.

- mindezeken kívül mindig 
fontos, a bőséges vitamin- és 
ásványi anyag ellátás, továb
bá a könnyű emészthetőség.

Amit leírtam érvényes a kí
mélő étkezésre is. Mégsem je
lenti azt, hogy az étkezési for
mák egyenlőek lehetnek, sok 
minden indokolhatja az eltérést 
Pl. ízlés, szokás, beszerzési le
hetőségek és egyéb. Elsőrendű
en fontos, hogy megvalósítsuk a 
helyes táplálkozási ritmust.

Ez azt jelenti, hogy ételkí
nálatunkat a következőképpen 
tervezzük:

- reggelire ajánlom a zöld
ség és gyümölcsleveket, tejet 
és tejtermékeket, sovány fel
vágottakat, tojást, mézet.

- ebédre kínáljunk gyü
mölcsleveket, illetve krémle
veseket, zöldfőzelékeket kü
lönféle sovány sültekkel, ba
romfit, halat, és gyümölcsös 
tésztakészítményeket.

- vacsorára adjunk öntettel 
készült salátákat (a tojást, tej
fölt, joghurtot tartalmazóak 
előnyösebbek), könnyű húsé
teleket (egytálételeket), illetve 
belsőségből készült ételeket.

Az étkezést pedig fejezzük 
be sajtokkal, illetve gyümölcs 
fogyasztásával.

A világon mindenütt, így 
nálunk is kísérleteznek az éte
lek fehérjedúsabbá tételére, 
komplettálására.

Így a már ismert szója mel
lett más élelmiszer anyagok 
felhasználása jelenthet jó meg
oldást a helyes táplálkozásban.

Az ételek készítéséhez első
sorban növényi zsiradékokat, 
salátaolajat használjunk.

Fordítsunk nagyobb gondot 
az ízesítésre, fűszerezésre, 
mert az ételeink élvezeti érté
ke legalább annyira fontos, 
mint a tápértéke!

SÁRGARÉPÁS
SÜTEMÉNY

Hozzávalók: 1 bögre reszelt 
s.répa (3 dl)

1 bögre fin.kr.cukor (2,5 dl)
1 késhegynyi sütőpor, csipet 

só, vaníliás cukor, 25 dkg ráma 
margarin és annyi liszt, hogy 
középkeménységű, nyújtható 
tésztát kapjunk.

A felsorolt anyagokból gyor
san tésztát gyúrunk (a kéztől 
melegszik, és sok lisztet vesz 
föl, kemény lesz!). Három cipót 
formázunk, kicsit pihentetjük 
majd elnyújtjuk, tepsibe tes
szük, megkenjük vékonyan 
lekvárral, esetleg darált diót szó
runk rá. Fölé a következő lap, 
lekvár, újra tésztalap, amelyet 
megszurkálunk és középmeleg 
sütőben sütjük. Kockára vágva 
tálaljuk porcukrozva.

Tésztája zamatosabb reszelt 
narancshéj hozzáadásával.

Illés Lajos

Hamarosan térségünkben is 
beindulnak az első kárpótlási 
földárverések. Sokan kérdez
ték, hogyan történik ez, s mik 
az eljárás legfontosabb szabá
lyai. Hát, lássuk.

Kezdjük azzal, hogy kik ve
hetnek az árverésen részt? 
Azok, akiknek elbírált kárpótlá
si igényük alapján kárpótlási 
jegy van a birtokukban, vagy a 
betéti igazolás. Vannak azonban 
megkötések is, nevezetesen: 
azok árverezhetnek adott földte
rületre, akiknek elvett földje a 
helyi szövetkezet, vagy állami 
gazdaság tulajdonában, vagy 
használatában van. Jogosult az 
árverésen résztvenni az, aki a 
termőföldet árvezető szövetke
zetnek 1991. január elsején és 
az árverés időpontjában is tag
ja, állami gazdaságnak pedig al
kalmazottja. Árverezhet az a 
kárpótlási jogosult, akinek
1991. június 1-jén ott volt az ál
landó lakhelye, ahol a szövetke
zet, vagy állami gazdaság föld
jei vannak.

Lehetőség van meghatalma
zott útján, vagy csoportosan 
történő licitáláson való részvé
telre is.

Az árverés menete:
Az árverést a Megyei Kár

rendezési Hivatal szakembere 
vezeti, aki a hatósági eljárá
sok során előírt minden jogo
sítvánnyal rendelkezik. Ma
gyarul hivatalos személy. A 
meghirdetett időpontban

számbaveszi a részvételre jo
gosultakat, akik igazolják eb
béli jogosultságukat. Letétbe 
veszi az árverezni szándéko
zók felhasználni kívánt kár
pótlási jegyeit, a mezőgazda
sági vállalkozási támogatás 
összegéről kiállított utalványt, 
és a letéti igazolást.

Az árverési előlegét elveszti 
az a kárpótlásra jogosult, aki a 
licitálás során vételi jogot 
szerzett, de termőföldet nem 
vásárolt. Az elvesztett árverési 
előleg az államkincstárt gyara
pítja.

Az árverésen az érintett ter
mőföldről térképet, illetve szá
mítógépes rajzot mutatnak be. 
Ez alapján tájékozódnak az ár
verezni szándékozók a terü
letről, annak jellemzőiről.

Az árverés vezetője a licitá
lás előtt egyezség létrehozását 
köteles megkísérelni az árve
rezők között. A helyi földren
dező bizottságok ezer forint 
aranykoronánként értékben 
ezt az egyezséget ott a hely
színen be is jelenthetik. Ha lét
rejött az egyezség, az árverés 
megtörténtnek tekinthető.

Ha egyezség nem jött létre, 
akkor megkezdődik az árve
rezni szándékozók között a li
citálás. Az induló kikiáltási 
árat, majd az emeléseket a li
citálók "tartom" felkiáltással, 
no meg kézfelemeléssel nyug
tázzák.

A kikiáltási ár 3 ezer forint

aranykoronánként a törvény 
szerint, az árverés vezetője 
pedig viszi lefelé az induló 
árat száz forintonként addig, - 
legfeljebb azonban száz forin
tig - amíg erre ajánlattevő 
nem akad. Ugyanez felfelé 
történik, ha már az induló árra 
akad licitáló. Ha több azonos 
ajánlattevő van, akkor vagy ők 
egymással megállapodnak, 
vagy sorsolással kell eldönteni 
a vételi jog gyakorlásának 
sorrendjét.

Az eljárás befejező aktusa a 
föld birtokba vétele. Ez azt je
lenti, hogy a megvásárolt ter
mőföldet önálló ingatlanként 
alakítják ki. a kimérés költsége
it az állam fedezi. A földterület 
addigi használójának nyilatkoz
nia kell, hogy a bi rtokba adás
nak van-e akadálya. (Ilyen le
het, hogy a földön még nincs 
betakarítva a termés.)

Megegyezés születhet 
ilyenkor is, a törvény szerint 
pénzbeni térítésről is, melyet 
az új tulajdonos fizet meg.

Nem árt azt sem tudni, 
hogy az árverésből ki is lehet 
zárni személyeket. A kizárt 
személy az árverés lezárását 
követő 3 napon belül árverési 
kifogást jelenthet be az Orszá
gos Kárrendezési Központ
hoz. Az erre meghozott hatá
rozat bíróság előtt megtámad
ható, amit hosszadalmas bíró
sági eljárás követ.

Dr. Horváth Róbert

- Mi a büntetésem?
- Mondjál el teli torokból 

tíz yeat. A többit megbeszél
jük.
Freinreisz Károly:

- Annak idején jártál itt a 
Metróval?

- Jaj, de régen volt, ki emlék
szik már arra. De a Skorpióval 
igen. Ha jól tudom egy mozi
ban léptünk fel. Jó buli volt.

- Néhány hónappal ezelőtt 
beszélgettünk, akkor nagyon 
el voltál foglalva a Metró és a 
Lokomotív búcsúkoncertek
kel. Most min dolgozol?

- Az új Skorpió lemezt 
vesszük fel. Ha minden jó, 
ősszel a boltokban van.

- Tudod-e, hogy vannak ha
lasiak, akik Budapesten sztá
rokká nőtték ki magukat?

- Igen, ha nem csal az emlé
kezetem a Trunkos és a D. 
Nagy onnan jött.

- Ritkán hallani mostanság 
a Skorpióról....

- A mostani lemez robbani 
fog....

- Szívesen jönnél újra Ha
lasra?

- Hát persze, és nem csupán 
az üzlet miatt. Add át üdvözle
temet az ottani zenészkollé
gáknak.

A szláv népeknél a szegé
nyek eledelének nevezik a ká
posztát. Igazságtalanul, hisz a 
káposztában nagyon sok érté
kes tápanyag, sót gyógyhatá
sú anyag is megtalálható. Sok 
növényi fehérjét, olajat és cel
lulózt tartalmaz. Ezen kívül 
sok benne a kén, cink, foszfor 
és magnézium is. Vitaminok
ban is gazdag, főleg C és B vi
taminokban. Kálcium és káli
um tartalma is jelenős, főleg 
más konyhakerti vélemény
hez viszonyítva.

Ezt a növényt már a régi ró
maiak is ismerték, és igen 
nagy becsben is tartották. A 
legfinomabb zöldségfélét tisz
telték benne. Ha a meséknek 
hinni lehet, a római birodalom 
nagysága és ereje a káposzta 
gyógyhatásának köszönhető, 
hisz szinte minden bajra be
tegségre csak ezt használták 
gyógyszerként.

Francia és német kutatók 
szerint a káposztában mintegy 
harmincféle gyógyhatású szer 
van. Kísérletekkel bizo
nyították, hogy a friss káposz
ta levele kifejezetten jó hatás-

Szombat délután hét óra. 
Életed legfontosabb randevú
jára készülsz és - NINCS MI T 
FELVENNI!

A fekete kosztümödet már 
unod - három éves - és tízzel 
öregebbnek nézel ki benne. A

Dobos Attila:
- Kiskunhalas, mire emlék

szel?
- Van ott egy hangulatos 

kert az ottani Múzeum mellett, 
ahol az utóbbi években gyak
ran felléptem. Rendkívül szép 
környezet.

- Amikor először itt jártál, azt 
mondtad, hogy ide bármikor 
szívesen jössz. Igy van most is?

- Hát persze. Megörültem, 
amikor a program összeállítá
sánál láttam, hogy ismét me
gyünk Halasra.

- Mit csinálsz mostanában?
- Hál’ Istennek rengeteg a 

fellépésem. De közben azért 
voltak egyéb dolgaim is....

- Például?
- Férjhez ment a lányom.
- Ez viszont nem látszik 

meg rajtad.
- Köszönöm, igyekszem jó 

kondícióban tartani magam.
- Mikor lesz új Dobos 

nagylemez?
- Hamarosan. Lesz rajta egy 

meglepetés is, amit a legköze
lebbi Halasi fellépésemen már 
előadok.

- Mikor?
- Úgy tudom ősszel, még

hozzá szeptemberben ismét ott 
leszek.  -posztobányi-

sal van a gyomornyálkahártyá
ra és ezért a gyomorfekély 
egyik gyógyszereként emlege
tik. A bőrgyógyászatban is, 
főleg régebben igen széleskö
rűen alkalmazták gennyesedő 
sebek és ekcéma gyógyítására. 
Régi tapasztalatokon alapul a 
reumatikus fájdalmak káposz
talevéllel való gyógyítása. 
Egyszerűen a sodrófával meg
puhított lapszerű leveleket a 
fájdalmas testrészre kell boro
gatni, majd lenkendővel be
csavarni. Mások szerint a ká
poszta pakolás kiszívja a szer
vezetből a mérgező anyagokat.

A káposzta magas cellulóz 
tartalma miatt igen kedvezően 
hat a belek működésére, így 
kiválóan alkalmas székrekedés 
megszüntetésére. Fontosnak 
tartom még felhívni a figyel
met a savanyúkáposzta magas 
C vitamin tartalmára is, mert 
így télen a savanyúkáposzta 
"stratégiai" élelmiszer lehet.

Összegezve az előbbieket, a 
káposztát célszerű felvennünk 
a mindennapi táplálékaink kö
zé.

Sulyok dr.

fehér ing még halványabbá te
szi az amúgy is sápadt arcodat, 
s van hervasztóbb látvány, 
mint magad sötét alj, fehér 
fölső variációban?

Csupán két órád maradt, 
hogy divatos, üde, lenyűgöző 
hölgyet varázsolj magadból. 
Mit lehet tenni?

- Végy egy unalmas fehér 
inget. Fűzz a varrótűbe fekete, 
esetleg lila cérnát és pelenka
öltéssel az ing szegélyét, gal
lérját, mandzsettáját varrd vé
gig-

- A rémesen szigorú, láb
szár közepéig érő fekete szok
nyádat vágd csak le bátran, 
látsszon a térded!

- Próbáld föl, nézz a tükör
be és örülj! - Új ruhád van, 
csinos vagy benne, minden 
rendben....csak a hajad. A ha
jad fáradtan, lemondóan hul
lik ki és alá, elmúlt napok 
küszködéseit illusztrálva.

Már csak egy órád maradt. 
Se időd, - légy őszinte - se 
pénzed fodrászra. Pedig egy 
enyhe dauer most segítene. 
Mindössze tíz hullámcsat se
gítségével pillanatok alatt 
olyanná varázsolhatod, ami
lyet szeretnél.

- Oszd hajadat annyi tincs
re, ahány hajcsat van a közel
ben. Egyenként tekerd be, 
majd csavard a fejedre mind, 
csatokkal rögzítsd! Ha ezzel 
kész vagy, foglalkozz a smin
keddel. Á lila szegélyhez le
heletnyi lila, vagy bordó rúzst 
tégy, a feketéhez vöröset.

Ha munkavacsoráról van 
szó, tűrd belülre az inget, ha 
könnyed szombat esti party
ról, hagyd lazán kívül, így 
kényelmesebb is, mókásabb 
is.

Csak az utolsó pillanatban 
bontsd szét a hajad, ami im
már enyhén göndör és kétszer 
annyi, mint csavarás előtt. 
Szárítóval borzold szét, majd 
igazítsd formára.

Nézz a tükörbe! Divatos, 
üde, lenyűgöző hölgyet látsz.

Tallér Edina

Rock sztárok vallomásai

Olcsón, gyorsan, 
divatosan

Nagy Feró

Nagy Feró:
- Hát elsősorban a szakma- 

szeretet. Például az Ozirisz fi
úk sikerei, aztán maga a vá
ros, a sok ismerőssel. Örülök 
neki, hogy Daczi Zsolt is szá
mára megillető helyet kapott a 
Bikiniben...

- Igen, de ebben a te kezed is

benne volt, hiszen 
ott voltam az ötös 
stúdióban, amikor 
a segítő szándékú 
interjút készítetted 
vele. Sokat számí
tott, hogy a Ga
rázsban lement az 
anyag.

- Tehetsége ga
rancia volt arra, 
hogy itt a helye a 
nagyok között.

- A halasi zené
szek felkérésére, 
amikor segélykon
certről volt szó, 
mindig jöttél, egy 
fillért sem kértél a 
fellépésért.

- A halasi fiúk 
között mindig jól 
érzem magam, és a 
jó ügyért elmegyek 
a világ végére is.

- Mit csinálsz 
mostanság?

- Napi negyvennyolc órát 
dolgozom. Rengeteg a meghí
vás és készülünk a következő 
nagylemezre. Mindenesetre 
néhány perces vakációt terve
zek a családdal is.

- Mikor jártál itt utoljára?
- Két-három héttel ezelőtt. 

Nem voltál ott? Jaj, de ciki....
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PostaládánkbóI
KEDVES VÁLASZTÓK!

Magam, s a FIDESZ kiskunhalasi csoportja nevében köszö
nöm az augusztus 30-i időközi önkormányzati választáson való 
részvételüket, s külön köszönöm a rám adott szavazatokat. Saj
nálom, hogy az alacsony részvételi arány miatt nem derülhetett 
ki igazán, hogy kit is tartott a körzet többsége alkalmasnak je
löltnek.

A győztesnek gratulálok, képviselői feladtaihoz kívánok sok 
türelmet és kitartást.

Kovács Ibolya

A virágot vidd, 
a döglött csirkét pedig 

szagold
Egy meleg nyári napon né

hány idős asszony kardvirágot 
árult a Park Áruház előtt. Mi
közben lágyan fújta a szél a 
szálas portékát, egy középko
rú férfi szólította meg a mellé
kes jövedelemre szoruló ter
melőket. Az ismeretlen, aki a 
nevét igyekezett eltitkolni, 
“tisztaság felelősként” mutat
kozott be és arra kérte az áru
sítókat, hogy mielőbb hagyják 
el a területet, mivel tevékeny
ségükkel közegészségügyileg 
szennyezhetik a környéket

A termelők annak rendje- 
módja szerint eleget tettek az 
utasításnak, csakhogy másnap 
és harmadnap is ugyanott árul
ták a virágokat, nem tartva a 
helyszíni bírságtól.

Azonban a tisztaságfelelős 
sem ejtették a fejére, mert bi
zony harmadnap ő is megje-

lent. Felhívta a termelők fi
gyelmét, hogy kihívja a ren
dőrséget még mielőtt ezt meg
tette volna, készített néhány 
fényképet a renitens piacolok
ról, akik erre úgy reagáltak, 
hogy hátat fordítottak a fény
képezőgépnek.

Miközben a “tisztaságfele
lős” fotózta a három megélni 
akaró nyugdíjast, addig az 
esettől néhány méterre orrfa
csaró bűzt terjesztett egy csir
ketetem, ami reklámszatyorba 
volt becsomagolva. Érthető, 
hogy senki sem hederített a 
csomagocskára, mivel az állati 
tetemet nem lehetett megbün
tetni, csupán azért amiért vala
ki csak úgy eldobta.

Minderre sokkal alkalma
sabb három virágot áruló 
nyugdíjas.

- g -

Nyilvános gyűlések
Szeptember 2-án, (szerdán) 

17 órakor a Városi Könyv
tárban kerül sor a Helyhatósá
gi Ifjúsági Tanács soros ülésé
re, ahol a témakörök között az 
1993. évi költségvetési igé
nyek, adatgyűjtés a városi 
szervezetekről, valamint ügy
viteli teendők szerepelnek.

Szeptember 7-én, (hétfőn) 
18 órakor szintén a Városi 
Könyvtárban kerül sor a Ne
mes Tanács ülésére.

Témakörök: Az értelmiség 
helyzete Kiskunhalason, ötlet
börze.

Az érdeklődőket szeretettel 
várjuk.

Közlemény
A Közművelődési Alap Kuratóriuma az 1992. IlI. 

9-i önkormányzati ülés 69/92. sz. határozata alapján 
pályázatot hirdet az 1992. évben közművelődési tevé
kenységet folytató egyének, közösségek, egyesületek 
számára, akik, amelyek nem iskolarendszerű oktatás
ra, nem politikai és hitéleti, sport valamint vendéglátói
pari rendezvényre kérik az Alap támogatását.

A Kuratórium nem támogatja a rendelkezésre álló 
összegből az oktatási intézményekhez szorosan kötő
dő szakkörök tevékenységét.

A pályázóknak részletes szakmai és gazdasági 
programot kell készíteni, és legkésőbb 1992. szeptem
ber 20-ig a Városi Levéltárba (pf.: 2) kell elküldeni.

Közművelődési Alap 
Kuratóriuma

R E J T V É N Y
Augusztus 20-i számunk 

rejtvényének helyes megfejté
se: A türelem az ember igazi 
tisztasága.

Sorsoláson nyertek: Nagya
páti Józsefné Zsana, Huszti

Imre Kiskunhalas, Krizsán 
Katalin Pirtó, Némethné Kom
lós Hajnalka Kkhalas, Újvári 
Istvánné Soltvadkert.

A nyereményeket postán 
küldjük el.

SPORT h í r e k
KOLLEKTÍV FELELŐTLENSÉG

Miért beteg 
a halasi foci?

Nem azért írok a halasi fo
ciról mintha oly nagy kedvem 
lenne hozzá, hanem azért mert 
megígértem. Akkor ígértem 
meg, amikor néhányan össze
toboroztuk ezt az új egyesüle
tet, amikor támogatókért sza
ladgáltunk, amikor azt ígértük 
ez az egyesület jobb lesz, csak 
a játék számít, amikor megfo
gadtuk, hogy majd mi megmu
tatjuk.

Közben a dolgok úgy ala
kultak, hogy a nagy összefo
gás helyett - amiről az alakuló 
ülésen oly sokan szóltak - egy 
szűk baráti társaság irányítja 
az ügyeket. Sőt ma már azt 
sem, mert elmaradtak a kérdé
seket tisztázó szakosztályi ülé
sek is.

Jelenleg úgy fest a dolog, 
hogy a halasi foci két ember 
magánügye. Nevezetesen 
Szőke Sándor építi a csapatot, 
Rádi Zoltán meg edzi őket. 
Az egészet szóba sem hoz
nám, ha a befektetést ered
mény követné. Csakhogy ez 
elmaradt.

A közelmúltban egy interjú
ban Szőke Sándor a befektetett 
energiáról, az átigazolások si-

keréről szólt. Hét játékost iga
zolt. Az eredmény ennek elle
nére az első három mérkőzés 
után egyetlen árva pontocska,
2-7-es gólkülön bséggel. A 
dolgok egyszerű összevetésé
ből arra lehet következtetni, 
hogy a szakmai munka, a fel
készítés a rossz. Erről szeret
tem volna Rádi Zoltánnal be
szélni, aki azonban azt mond
ta: megtiltották neki, hogy 
nyilatkozzék nekem. Ezek 
után mit is mondhatnék? El
nökségi tag vagyok és nekem 
nem nyilatkozhat egy edző. A 
helyi újságot képviselem és 
Rádi úr nem tájékoztathatja a 
sportszerető közvéleményt, 
hogy miért rossz a halasi foci. 
Ezek után az sem derülhet ki 
mitől bukdácsol a csapat, ki 
végez itt csapnivaló munkát.

Én csak azt tudom, hogy 
Szőke Sándor átadott Rádi 
Zoltánnak egy csapatra való 
futballistát, aki vállalta és a 
nevét adta hozzá. Most ami
kor baj van, nincs gazdája az 
együttesnek, nem felel érte 
senki. A legegyszerűbbnek a 
vezetőség részéről az látszott, 
ha egyszerűen azt az utasítást

adja, hogy nem nyilatkozhat 
az edző, nem értékelhetjük a 
felkészítést, a teljesítményt. 
Úgy vannak vele (Mészáros 
Tibor az ügyvezető elnök) ha 
nem beszélünk egy problémá
ról, akkor az nincs is. Ha pe
dig mégis van, akkor nincs fe
lelős a kollektív felelőt
lenségben. Azaz a halasi foci 
hitbizony. Uraim, én ebben 
nem hiszek. Én abban hiszek, 
hogy ha valaki vállal egy fel
adatot, adja hozzá a nevét, vál
lalja érte a felelősséget annak 
minden következményével 
együtt. Ha pedig a sikertelen
ség már olyan károkat okoz, 
ami sérti a közérdeket, akkor a 
felelősnek, feleősöknek fel 
kell állni. No nem azért, mert 
én mondom, hanem azért, 
mert így illik, ezt kívánja a 
közérdek, esetünkben a halasi 
foci.

Ebben a kritikus helyzetben 
én azt javaslom tisztelettel, 
hogy össze kell hívni a szak
osztályt és eldönteni mi le
gyen. A játékosokat is meg 
kellene kérdezni mi a vélemé
nyük a történtekről.

Földi Lajos

Remekül 
kezdett a 

kiskunhalasi 
FÜSZÉRT 

SE
Táblás ház előtt debütáltak 

a halasi FÜSZÉRT SE NB I. 
B-s női kézilabdázói. A 
sportcsarnokban vasárnap 
délután lejátszott mérkőzésen 
lehetett vagy negyven fok, de 
nem ettől lett forró a levegő 
a Váci Forte együttes szá
mára.

A Fritsch, Romsics, Burai
né, Varga, Vass, Décsi, Kósa 
kezdőcsapat már az elején 
megmutatta kié lesz a mai 
parti. Valósággal leiskoláz
ták a Váciakat. Az eslő fél
időben már tíz gól különb
séggel vezettek, s ezt a máso
dik félidőben is tartani tud
ták, sőt öt “fával” már meg is 
toldották. Így lett az ered
mény kiütéses 39:24 a halasiak

 javára. A második félidő
ben a csere sor is szóhoz ju
tott Csíknével az élen és ők 
is remekül játszottak.

A legjobbak voltak: Burai
né (11), Romsics (8), Vass 
(8), Varga (7), de dicséretet 
érdemel az egész csapat.

- is -

Támogassuk 
Tabajdi 
Jóskát

Tabajdi József, városunk 
szupermaratoni futója a márci
us végi “I. Kelet-Magyar Ult
ra Maratoni” Nyíregyháza-Bu
dapest közötti 263 km-en II. 
magyarként elnyerte “Kelet- 
Magyar Hőse” plakettet.

Sokszoros Veterán Orszá
gos Bajnoki cím védője.

Sikeresen vett részt a júniu
si Norvégiai Veterán Európa 
Bajnokságban, ahol kiváló 
eredménnyel V. lett a távon.

Szegeden a 12 órás Ultra 
Maratonon egyéni csúccsal 
136,582 km teljesítésével III. 
helyen végzett. Újabb célja a 
szeptemberi Athén-Sparta 
közti 254 km-es hagyományos 
Spartatlan verseny lefutása, 
ahol a célba érkezőket “Sparta 
Hősévé” nyilvánítják.

A költségek fedezésére tisz
teletteljes kéréssel fordul a vá
ros sportszerető közönségé
hez.

Bármilyen anyagi segítsé
get köszönettel elfogad, illetve 
eredményes szerepléssel sze
retné viszonozni.

- földi -

Nem a halakon múlott
A hétvégén Kiskunhalason 

került lebonyolításra a VII. Or
szágos Vasutas Vándorkupa el
nevezésű halfogó verseny. A 
rendezés jogát a helybéli csapat 
múlt évi - Gárdonyban kivívott - 
győzelmével érdemelte ki.

A vetélkedő az ifjúsági korú 
horgászok célbadobó, majd a 
csapatvezetők elméleti versenyé
vel kezdődött. A program legiz
galmasabb része azonban a va
sárnap sorra kerülő halfogó ver
seny volt Alig múlt hat óra, s 
már gyülekeztek a résztvevő tíz 
csapat tagjai a Sóstói tóparton. 
A sorsolást követően a nevezők 
elfoglalták a helyeiket s a “be
etetéssel” elejét vette a három 
órahosszás verseny. Időközben is 
latolgatták az esélyeket csapatve
zetők és hozzátartozóik, de az 
igazi számítgatást a mérlegelés 
indította el. A Bíráló Bizottság a 
többszörös magyar válogatott, 
majd a válogatottak csapatkapitá
nyi tisztét betöltő Szűcs István 
elnökletével végezte felelős
ségteljes munkáját. Az egyik 
szponzor által felajánlott elektro
mos mérleg lehetővé tette, hogy 
teljesen új módszerrel, “mozgó
mérést” végezzenek, azaz a hor
gászoknak helyébe mentek. 
Mindjárt az első mérések között 
kiugróan jónak tűnt a halasi Hol
lósi Mariann eredménye, melyet 
végülis - ha saját kategóriájában 
nem is- túlszárnyaltak.

A verseny majdnem teljes 
mértékű halasi sikerrel zárult: 
aranyérem-eső hullott az egész 
csapatra (Temesvári Gyula, Dö
me Gábor, Háry Tibor, Hollósi 
Sándor, Hollósi Mariann, Pintér 
Zoltán), továbbá az egyéniben

nyújtott teljesítménye alapján 
Hollósi Mariann és Pintéz Zol
tán versenyzőkre.

Az ifjúsági szektorban sze
replő Pintér Zoltán ezen kívül az 
abszolút első, és a legtöbb halat 
fogó cím tulajdonosa, de meg
nyerte a célbadobó versenyt.

A további helyezésekkel is 
lehet dicsekedni, ugyanis egyéni 
második lett Farkas Sándor, har
madik a kettes számú halasi csa
pat, ugyancsak harmadik Ora
veczné Tóth Tünde és Jagodics 
Zsolt is.

- Hogyan értékeli a MÁV-os 
válogatott teljesítményét a Ma
gyar Horgászok Országos Szö
vetsége Megyei Intéző Bizottsá
gának elnöke?

Magony Imre: Amióta a 
MÁV Lokomotív Sporthorgász 
Egyesület kezelésébe került a 
Sóstó, folyamatos fejlődésük ta
pasztalható. A középmezőnyből 
jöttek fel az élmezőnybe, s kü
lönböző versenyeken egyre - 
másra hallatnak magukról. A hi
vatalos megyei első osztályú 
bajnokságot nyerték meg, férfi, 
női és ifjúsági vonalon egyaránt 
Eredményeiknek köszönhetően 
a megyei Intéző Bizottságban, 
sőt az országos választmányban 
is van képviselőjük.

- Mi a véleménye az egyik 
szponzornak?

Fekete István: Megérdemlik a 
támogatást, megdolgoztak a sok 
értékes helyezésért. Magam lát
tam a harkakötönyi tónál, ahol 
vállalkozó vagyok, hogy mit 
küszködtek, amíg a csalinak 
szánt szúnyoglárvát nap mint 
nap mosták ki az iszapból. Akár
csak az aranyat szokták.

- Mi kell egy hangulatos, ám 
színvonalas versenyhez? - kér
deztem az Egyesület elnökét 
Tóth Tibort

- Sokat köszönhetünk az itt je
lenlévő idős alapítótagoknak, Ta
kács Imrének, Hegyi Lajosnak és 
Márta Sándornak. Nekünk már 
sikerült azt megvalósítanunk, 
amiért ők harcoltak, amit megál
modtak. Ennek az Országos ver
senynek a megrendezése hatal
mas összefogás eredménye. 
Szponzorok tömege biztosította 
az anyagi fedezetet a MÁV Ve
zérigazgatója Csárándi János vál
lalt védnökséget felette, képvise
letében Lengyel Imre, továbbá a 
MÁV Szegedi Igazgatóságának 
igazgatóhelyettese Tasi Gábor is 
bekapcsolódott. Nyolcszáz főnyi 
tagságunk mellett magukénak 
érezték a rendezvényt a vasutas 
csomópont szolgálati ágainak ve
zetése is.

A siker nagy öröm számom
ra, mert jól tudom, hogy a halak 
étvágyánál nagyobb szerepet ját
szott horgászaink felkészültsége. 
Kupa kétszeri megnyerése arra 
ösztönöz bennünket hogy vég
leg itt tartsuk. Ahhoz pedig, 
hogy szeptember végén három 
horgásztársunkat jelölték egy fi
renzei nemzetközi verseny részt
vevőjének, azt hiszem nem kell 
kommentár.

Továbbra is célunk, hogy 
Sóstó megszerzett hímevét meg
őrizzük, öregbítsük. Azért dol
gozunk, hogy minél több kifog
ható hal legyen a tóban, s minél 
elégedettebb legyen az itt élő és 
az ide látogató - akár “sport”, 
akár “hús” - horgász!

Vass Katalin

H alasi T ü k ör

Strabag Kupa
A Halasi Tenisz Club 

6 db salakpályán rendezi 
az I. Strabag Kupa 
Férfi egyéni amatőr 

teniszversenyét.
1992. szeptember 12-13. 8 óra. 

Nevezés a helyszínen.



Kulturális ajánlatAz energiatakarékos 
közvilágításról

Novemberben átadják 
a szociális foglalkoztatót

Úgy néz ki, mintha ez a 
szentencia nagyon is ráillene a 
halasi közvilágítás helyzetére. 
Ezzel kapcsolatosan folyik a 
tárgyalás a kiskunhalasi köz- 
világítás rekonstrukciója ügyé
ben, hogy a drága, de korsze
rűtlen fényforrásokat energia
takarékos lámpatestekre cse
réljék fel. Ha, idézem Erdélyi 
Róbert műszaki oszt.vez. meg
szívlelendő kijelentését, mi
szerint: "...A jelenleg érvényes 
jogszabályok szerint a közte
rületek éjszakai megvilágítása 
az önkormányzat felelőssége. 
Egy másik jogszabály viszont 
azt írja elő, hogy a kiépített 
közvilágítási hálózatot (háló
zatokat) üzembehelyezéskor a 
beruházó (önkormányzat) tu
lajdonjogilag köteles átadni a

Büntetőeljárást 
folytat a Rendőrség...

- Lopás elkövetése miatt 
Futó Imre Kiskunhalas, Alsóö
regszőlők 128 szám alatti, Ja
kab László Kiskunhalas, Tol
buchin utca 1 sz. alatti és Zsi
ros Marcell Kiskőrös Madách 
utca 12 szám alatti lakosok el
len. Gyanúsítottak a rendelke
zésre álló adatok szerint 1992. 
január 26-án 23 óra és 1992. 
január 27-én 8 óra között eltelt 
időben K. Sándor kiskunhalasi 
lakos tanyájának mellék
épületéből 1 db motoros lánc
fűrészt tulajdonítottak el.
45.000 Ft. értékben.

- lopás elkövetése miatt fk. 
Sz. Pál kiskunhalasi lakos el
len, aki 1992. július 25-én 21 
óra 30 perc és 1992. július 26- 
án 8 óra között eltelt időben 
V. Jenő kiskunhalasi lakos 
Simson S 50 típusú segédmo
torkerékpárját tulajdonította el 
kb. 50.000 Ft értékben.

szolgáltatást végző (DÉMÁSZ 
RT.) szervnek. Mivel a tulaj
donos jogilag értékesítheti, to
vább adhatja az önkormányzat 
által létesített beruházásokat, 
így gyakorlatilag az önkor
mányzat pénzével egy az ön
kormányzattól független gaz
dasági vállalkozást támogat, 
illetve annak vagyonát növe
li." Hát bizony úgy néz ki, 
hogy van egy felelős, meg 
egy tulajdonos. A kettő között 
vannak a vak közvilágítási 
lámpák csőstől. Ez talán vala
miféle új takarékossági kam
pány hírnöke lenne? A halott 
indián a jó indián! A nem égő 
közvilágítási lámpatest ener
giatakarékos, így korszerű?

Harmos Jenő

- lopás elkövetése miatt 
Nagy Zoltán Szeged Gergely 
köz 2/a szám, és Pilmann 
György Tiszasziget Petőfi utca 
6/a szám alatti lakos ellen. 
Gyanúsítottak 1992. augusztus
3-án a hajnali órákban a Sáros 
utcai Sarok büféből italárut, 
magnósrádiót, mikrohullámú 
sütőt tulajdonítottak el kb.
45.000 Ft értékben.

- lopás elkövetése miatt Ra
dics Katalin Kiskunhalas, Sá
ros utca 17 szám alatti lakos 
és fk. R. Katalin kiskunhalasi 
lakosok ellen. Gyanúsítottak
1992. augusztus 6-án N. János 
kiskunhalasi lakostól 3.700 Ft 
készpénzt tulajdonított el.

- lopás elkövetése miatt 
Harkai Perry Kálmán német 
állampolgár ellen, aki 1992. 
augusztus 8-án a hajnali órák
ban Kunfehértón az üdülő te
rületen lévő büfék közül fel
törte N. Ferencné és F. Attila 
üzletét és azokból összesen 
kb. 9.000 Ft értéket tulajdoní-

Ha azt mondom "Nyúl ut
ca", sokaknak jut eszébe a 
Bács-Kiskun megyei Önkor
mányzat Elmebetegek Szociá
lis Otthona. Az intézmény év
tizedek óta próbál otthont te
remteni a krónikus, kórházban 
nem gyógyítható felnőtt, és 
idős betegek számára.

Az itt élő gondozottak rend
szeres foglalkoztatása mellett, 
az otthont teremtő, s melegsé
get sugárzó programok, ren
dezvények sem hiányoznak az 
éves, havi, illetve heti tervek
ből. A mintegy 145 gondo
zott, s az őket körülvevő, hu
szonhét főből álló ápoló sze
mélyzet számára egyaránt fon
tos időpontot jelent november 
tizenötödike, mely a volt szov-

tott el. Gyanúsított 30.000 Ft 
biztosíték letétbehelyezése 
után a Magyar Köztársaság 
területét elhagyta.

- lopás elkövetése miatt fk. 
K. Csaba kiskunhalasi lakos 
ellen, aki 1992. augusztus 9- 
én 23 óra és 1992. augusztus 
10-én 5 óra között eltelt idő
ben eltulajdonította J. József 
Romet típusú segédmotorke
rékpárját. kb. 5.000 Ft érték
ben.

- tartás elmulasztása miatt 
Simon Gyula Budapest, XV. 
ker. Bocskai u. 169 szám alat
ti lakos ellen, aki a Kiskunha
las Városi Bíróság által meg
ítélt gyermektartást volt fel
eségének nem fizeti, így 
69.120 Ft hátraléka keletke
zett.

- sikkasztás elkövetése mi
att Martonosi Antal Mélykút, 
Tanya 76 szám alatti lakos el
len, aki a Filantrop Vállalat Já
noshalmi Kirendeltség dolgo
zójaként a beszedett kémény -

jet laktanyakórház felújításá
nak, s számunkra történő át
adásának határideje. Erre leg
később januárban számít az 
intézmény igazgatónője, opti
mális feltételeket, s lehetősé
geket lát a kétszázhúsz férőhe
lyes épület betegeinek foglal
koztatásában, mely minőségi 
és szakmai előrelépést is jelent 
egyben.

Hogy majdan ki foglalja el 
a Nyúl utcai megüresedő me
gyei intézmény helyét, hogy 
öregek otthona, óvoda, vagy 
kórházi elfekvő ápoló intéz
mény válik belőle, erre pontos 
választ csak szeptemberben 
kaphatunk. Kíváncsian várjuk 
a döntést!

Gáspár Mónika

seprési összegekkel nem szá
molt el, így 81.733 Ft kárt 
okozott a vállalatnak.

- lopás elkövetése miatt 
Tóth Zoltán Szank Irinyi utca 
3 szám alatti lakos ellen. Gya
núsított a rendelkezésére álló 
adatok szerint 1992. augusztus 
25-re virradóra tetőbontás 
módszerével behatolt a Szan
kon lévő Bally Bárba és onnan 
kb. 4000 Ft összeget tulajdoní
tott el, míg rongálással kb.
6.000 Ft kárt okozott.

Keresi a Rendőrség 
azt a tettest, aki ..

- lakatlefeszítés módszeré
vel behatolt a Paletta Áfész 1 
számú élelmiszerboltjába és 
onnan italokat, édességet, do
hányárút tulajdonított el kb.
30.000 Ft értékben.

- hamis vagy lopott kulcs 
használatával behatolt a Kis
kunhalas, Bokányi D. utcában 
lévő Farmer ruházati boltba és 
onnan dzsekiket, pólókat, 
nadrágokat tulajdonított el kb.
220.000 Ft értékben.

- rácslefeszítés módszerével 
behatolt a Tavasz presszóba és 
onnan, készpénzt, italárut, do
hányárut tulajdonítottak el kb.
29.000 Ft értékben.

F.B.

Sportműsor
Labdarúgás

Szeptember 13., 1630 óra, 
városi sportpálya: Kiskunhalasi 
Ganz - Harta (megyei I. osztá
lyú bajnokság). Előtte 14,30 
órakor: ifjúsági mérkőzés.

Kézilabda
Szept. 12., 17,45, ÁMK vá

rosi sportcsarnoka: Füszért - 
Siroki Vasas (NB. I.B-s női 
mérkőzés. 16 óra: Kiskunmaj
sa szintén NB.I.B-s férfi kézi
labda csapata játszik Török
szentmiklós csapatával.

V. K.

Filmszínház
Szeptember 4. du. és este: 
HOOK (színes, magyarul be
szélő amerikai fantáziafilm), 
Szeptember 7-8-ig csak es
te: BATMANN VISSZA
TÉR (színes, magyarul be
szélő amerikai sci-fi, kaland
film),
Szeptember 9-10-ig este: - 
Filmtéka -: THE DOORS 
(színes, feliratos amerikai 
zenés film),
Szeptember 11-13-ig este: 
ŐRÜLT STONE - Avagy 
2008. a patkány éve - (szí
nes, magyarul beszélő ameri
kai sci-fi akciófilm).

Közösségek háza
Szeptember 5-6.: íriszdiag

nosztika és Grafológia (előre 
bejelentkezés alapján). A 
"Hit" Gyülekezete: minden 
hétfőn 18 órától. "Magányo
sok Klubja": minden szom
baton 19 órától. "Makám" If-

júsági Társaskör: . minden 
szombaton 20 órától.

Csillagvizsgáló
Keddtől csütörtökig: sötéte

déstől, péntek-szombat: 18
órától 24 óráig.

Végh Kúria
Csütörtöktől szombatig; 10- 

18 óráig: Diószegi Balázs 
Munkácsy-díjas festőművész 
állandó kiállítása.

Thorma János Múzeum
Keddtől péntekig, 10-18 

óráig, szombat-vasárnap 10-13 
és 14-18 óráig: Halas a Kis
kun mezőváros - Thorma Já
nos képcsarnok - Népi kerá
mia kiállítás - Régi mg. eszkö
zök az udvarban (csütörtökön 
díjtalan belépéssel).

Sáfrik-féle szélmalom
(Kölcsey u.) Szombat-vasár

nap 14-18 óráig.
V.K.

SAROKBA SZORÍTVA

SZÉLSŐSÉGEK
Szélsőségnek általában azt a cselekvést, 

magatartást tekintjük, amit egy adott kultúr
körben a többség már nem tud tolerálni, azaz 
elutasítja. Ez térben és időben meghatározott, 
illetve változó kategória. Például a háborúban 
az emberölés nem jelent szélsőséget, ám ha 
egy amerikai családnál valaki engedély nélkül 
gyújt cigarettára az olyan mintha nálunk va
laki a szőnyegre szarik, tehát nem tolerálható.

Az emberek szélsőséges cselekedetre akkor 
ragadtatják magukat, ha nem ismerik az adott 
kultúrkör szabályait és normáit, vagy fanatiz
musukkal készek felrúgni azt. Mindegyikre 
tudok egy-egy példát a közvetlen környeze
tünkből.

Az egzisztencia teremtés felszálló ágában 
lévő doktor úr napi hat órás munkaidőben, 
havi négyezer forintért alkalmaz nyugdíjaso
kat. A pénz értékét tekintve már az összeg is 
megalázó. Különösen úgy, hogy fizetési na
pon a tulajdonos! odaül a pénztáros mellé és

az összeg átvétele után meg kell neki köszön
ni. A köszönő szavakat hálát sugárzó mo
solynak vagy gesztusnak kell követnie, mert 
csak így teljes az a színpadi kép, amit az új 
rend ura, patika mérlegen dekázott ki önmaga 
gyönyörűségére.

A helyi kisgazda párt egyik köztiszteletben 
álló tagja úgy érezte itt az ideje elhatárolnia 
magát a Torgyán-féle vonaltól. A vonalasok 
ezt azzal "bosszulták" meg, hogy éktelen nagy 
vörös csillagot festettek a kapujára. Mivel a 
megbélyegzésük hatástalan maradt - ma is ott 
vöröslik a kapun - úgy gondolták tovább men
nek az idős ember megalázásában. Az éj lep
le alatt kimentek a temetőbe és az egykori 
birtokos, kisgazda édesanyjának a sírját leön
tötték fekete festékkel.

Mit is mondhatnék kedves-szépet nekik? Ta
lán azt, hogy az agyuknál már csak, az el
használt festék lehet sötétebb.

-is-

h ír t ü k ö r
MOZGÁSKORLÁTOZOTTAK!

Kérek minden sorstársat, hogy szeptember 4-én 15 .30 
órára jöjjenek el a Családsegítő Irodába. Kecskemét
ről jön az elnök Csernák Ferenc, és a félegyházi veze
tőség. Fontos közérdekű kérdéseiket tegyék fel nekik. 
Iroda címe: Vasút u. 17.

Köszönettel: vezetőség
•  •  •

Műsoros est a Helyőrségi Klubban 18-án 19 órai 
kezdettel. A műsorban fellépnek: Pere János, Bojtor 
Imre, Urbán Kati, Fehérváry Márta

Anyakönyvi hírek
SZÜLETTEK
Horváth Enikő (Fodor Margit) Kunfehértó, Vancsik  
Endre (G yarm ati M ária) Kunfehértó

HÁZASSÁGOT KÖTÖTTEK:
Rábel Csaba es Mosonyi Ágnes, Jankai Zsolt es 
Vonya Mónika, Rabb Attila es Hegedűs-Bite Adri
enn, Mig Károly és M ikus Andrea, Domján lstván 
és Dicső Magdolna

MEGHALTAK:
Király Lajosné Buchm üller Terézia (K iskunhalas), 
Döm ötör József Lajos (K iskunhalas), Batiz Jenőné 
Horváth Krisztina (K iskunhalas), Nagy László (Kis
kunhalas), Papp M átyás (Tom pa), Imre Miklósné 
Papp Rozália (Tom pa), Babó Ildikó Nóra (K iskun
halas), Mikó Gábor (K iskunhalas)
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